
Proletari din toate țările, uniți-vă I

ORGAN AL COMITETULUI CENTRAL AL UNIUNII TINERETULUI COMUNIST

în prezenta tovarășului Nicolae Ceausescu, ieri, a avut loc

Ședința comună a Consiliului Național al Agriculturii, 
Industriei Alimentare, Silviculturii și Gospodăririi Apelor 
si a Consfătuirii cu activul din industrie și investiții

CUVINTARCA TO VARASULUI 
NICOLAC GAUȘCSCU

Dragi tovarăși,Ședința Consiliului Național al Agriculturii și consfătuirea activului pentru problemele industriei și investițiilor urmează să dezbată, fiecare, rezultatele obținute în cele opt luni ale acestui an și să stabilească măsurile pentru realizarea planului pe anul 1983 — aceasta avind o importanță deosebită pentru realizarea întregului cincinal.Am organizat de la început această ședință în comun avind în vedere atît importanța industriei cît și a agriculturii, făptui că multe probleme privesc deopotrivă cele două sectoare importante ale economiei noastre naționale. Problemele care trebuie soluționate in continuare trebuie să asigure o bună organizare și repartizare a forțelor în toate sectoarele de activitate, o strînsă legătură între industrie și agricultură — ca o bază a alianței tot mai puternice între clasa muncitoare si țărănimea muncitoare, forța fundamentală a orînduirii noastre socialiste, garanția mersului fprm , înainte pe calea înfăptuirii Programului partidului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate și de înaintare a României spre comunism. (Aplauze puternice).Aș dori să adresez. în numele Comitetului Central al partidului, al Consiliului, de Stat și Guvernului, precum și al meu personal, un salut călduros, revoluționar, tuturor participanților ia această ședință comună și cele mai bune 
urări ! (Aplauze puternice; 
se scandează : „Ceaușescu — 
P.C.R.în cele opt luni din acest an s-a desfășurat o activitate susținută, atît în industrie și celelalte ramuri de activitate, cît și în agricultură, precum și in domeniul cercetării. învăță- mîntului, activității culturale, pentru înfăptuirea hotărîrilor Congresului al Xll-lea, ale Conferinței Naționale, pentru realizarea în cele mai bune condiții a planului pe acest an. Putem afirma că rezultatele în cele opt luni din acest an sînt în general bune, că în toate sectoarele de activitate s-au obținut realizări importante, ceea ce demonstrează capacitatea și forța economiei noastre socialiste, a oamenilor muncii de a asigura înfăptuirea neabătută a programului de construcție socialistă, de ridicare continuă a gradului de civilizație, a bunăstării materiale și spirituale a poporului. (Aplauze puternice, pre
lungite).în industrie, planul producției a fost realizat cu o depășire de circa 10 miliarde lei. S-au obținut rezultate importante la principalii indicatori ai planului — productivitatea muncii, eficiența economică, reducerea consumurilor materiale, îmbunătățirea calității producției, a întregii activități. Sînt însă și unele rămîneri în urmă, îndeosebi la realizarea producției pentru export și a exportului, precum și în domeniul investițiilor, al punerii în producție a capacităților programate pentru această perioadă.Pornind de la rezultatele de pînă acum, am analizat și stabilit măsurile necesare pentru realizarea în cele mai bune condiții a planului pe acest an, Ia toți indicatorii. Avem în vedere ca, în cadrul consfătuirii, toate aceste măsuri să fie temeinic analizate cu fiecare sector de activitate, cu fiecare județ, clarificîndu-se toate problemele, pentru a se acționa în așa fel în următoarele 4 luni, încît să încheiem anul nu numai cu realizarea planului, dar și cu o depășire importantă la toți indicatorii.

Pe primul plan trebuie să punem realizarea producției fizice, la toate sortimentele. Dealtfel, și în legea de retribuire și în legea privind acordul global am menționat în mod expres că planul nu poate fi considerat îndeplinit dacă nu se realizează toate sortimentele care sînt prevăzute pentru fiecare întreprindere și sector de activitate. De ce acest lucru, tpvarăși ? Pentru că am constatat că există o tendință de a realiza pe global planul, producînd suplimentar unele sortimente mai simple, eventual cu valoare mai mare, dar nerealizînd sortimentele care sînt necesare pentru finalizarea producției. Aceasta ne-a creat și ne creează mari greutăți în buna aprovizionare și în desfășurarea ritmică a procesului de producție. De aceea, realizarea producției fizice la toate sortimentele, pînă la ultimul șurub — ca să spun așa — pînă Ia ultimul cui, cel mai mic, trebuie să constituie o obligație și o sarcină pentru toate colectivele de oamehi ai muncii, pentru toate întreprinderile, pentru toate organele și organizațiile de partid.Aș dori să atrag din nou a- tenția asupra necesității de a acorda toată atenția 'realizării producției de cărbune, de petrol, a tuturor surselor de energie, precum și realizării planului la celelalte minereuri și materii prime — ca una din sarcinile fundamentale puse de Conferința Națională privind asigurarea independenței energetice și realizarea unei mai bune aprovizionări cu materii , prime din resursele interne. Am realizat unele lucruri bune, dar nu la nivelul prevederilor planului. De a- ceea, este necesar ea, în ur

mătoarele 4 luni, atît ministerele— și am discutat cu ele pe larg aceste probleme — cît și comitetele județene de partid, toate întreprinderile și unitățile, să acționeze cu toată răspunderea pentru realizarea în întregime a prevederilor planului. Avem posibilități și trebuie să facem totul pentru a încheia anul acesta cu rezultate cît mai bune în aceste sectoare de activitate.Trebuie să luăm în continuare toate măsurile pentru realizarea prevederilor privind reducerea consumurilor energetice și materiale, recuperarea și refolosirea surselor de energie și de materiale, așa cum am discutat, cum sînt stabilite în plan. Nu vreau să intru acum în amănunte ; cunoașteți cu toții aceste prevederi. Ele sînt valabile pentru toate domeniile de activitate, — și industriale, și transporturi, și agricole, practic in toate sectoarele productive și social-culturale.Am luat toate măsurile pentru a asigura o bună aprovizionare tehnico-materială în vederea realizării în bune condiții a planului ; dar aceasta presupune o respectare neabătută a normelor de consum, energetice și materiale. Or, pe primele opt luni avem o depășire foarte mare la consumul energetic și de combustibil.Sînt necesare măsuri hotărî- te pentru încadrarea strictă în normele de consum și pentru a găsi noi posibilități în ve-’ derea reducerii consumului și recuperarea și refolosirea (tuturor materialelor. în aceste condiții, avem tot ce este necesar pentru a realiza planul de producție stabilit, pentru o bună aprovizionare tehnico- materială.

Se impune, de asemenea, să se acorde o atenție și mai mare îmbunătățirii în continuare a calității producției, reducerii rebuturilor, ridicării nivelului tehnic al întregii activități. Trebuie să înțelegem că economia noastră națională are nevoie de produse de calitate tot mai bună, de fiabilitate tot mai ridicată și, totodată, pentru a fi competitivi la export, trebuie să mergem în străinătate cu produse cel puțin egale cu cele produse în alte țări; dar va trebui să acționăm pentru a ne prezenta pe piața internațională cu produse de calitate mai bună, de fiabilitate mai ridicată. Numai așa vom putea fi competitivi, vom asigura o valorificare superioară a materiilor prime și a forței de muncă. Numai astfel vom asigura ca produsele noastre să poată fi desfăcute in bune condițiuni pe piața internațională.Este necesar să acordăm o mult mai mare atenție creșterii productivității muncii în toate sectoarele de activitate, pe baza mecanizării, a automatizării, dar și a bunei organizări a muncii, a fluxurilor de producție. Am vizitat nu de mult o întreprindere navală și trebuie să vă spun că am constatat un flux de producție cu totul inadmisibil, dezorganizat. Numai prin- tr-o bună organizare se poate dubla producția pe aceleași capacități, se poate deci spori productivitatea muncii și asigura o bună calitate a producției. Eu dau numai acest exemplu, dar el nu este singur. Deci, problema productivității muncii începe cu buna organizare a fluxului de producție, cu folosirea Ia maximum a mijloacelor moderne
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de producție pe care le avem, cu introducerea de noi mijloace de mecanizare și automatizare. Toate acestea trebuie să ducă la o creștere substanțială a productivității muncii, prin ridicarea, în a- celași timp, a nivelului de calificare, de pregătire profesională a muncitorilor, tehnicienilor, inginerilor, a întregului personal.IJroblema pregătirii profesionale constituie una din cele mai importante căi pentru creșterea productivității muncii, pentru o bună calitate a producției. Am discutat de mai multe ori această problemă, insist din nou asupra ei, pentru că are rolul determinant în înfăptuirea tuturor sarcinilor pe care le avem în toate sectoarele de activitate.De asemenea, va trebui să acționăm cu mai multă exigență si răspundere în vederea reducerii cheltuielilor materiale, a cheltuielilor de muncă și pentru creșterea mai puie: nicâ. <i. efioi.enței eeanomic-e.Este necesar. ca fiecare unitate, fiecare consiliu de conducere și fiecare colectiv dc oameni ai muncii — in calitatea lor de proprietari,. de producători și beneficiari — sil acționeze cu toată răspunderea pentru ca fiecare sector de activitate, fiecare produs. fiecare leu investit sau cheltuit să dea maximum de eficiență! Trebuie'să lichidăm cu desăvîrșire și să facem să dispară din limbajul economiștilor și finanțistilor, a conducătorilor de economie, noțiunea de activitate neeficientă, de pierderi planificate sau neplanificate! Nu trebuie să mâi avem nici un produs, nici un sector, cu pierderi, nici planificate, nici neplanificate! Fiecare sector trebuie să lucreze cu eficiență maximă! Aceasta este o cerință fundamentală pentru economia noastră socialistă, pentru afirmarea forței socialismului, a superiorității sale asupra capitalismului. (A- 
plauze puternice, prelungite).în această privință aș dori să atrag atenție asupra necesității ca economiștii, organele financiare din întreprinderi, din județe, din toate sectoarele, precum și ministerele; băncile să-și îndeplinească cu mai multă răspundere și cu mai mare exigență atribu- țiunile pe care le au în ce privește felul în care se cheltuiește fiecare leu. Ele trebuie să asigure respectarea legii — și atunci cînd constată că se fac cheltuieli care nu se încadrează în prevederile lega-, le sau sînt neeficiente, să nu semneze și să nu aprobe efectuarea acestor cheltuieli. Avem legi foarte bune; ele trebuie să fie aplicate — și organele financiare să-și îndeplinească ferm obligațiile pe care le au în această privință.Este necesar să facem totul pentru ca, realizînd în întregime planul la toți indicatorii, să obținem o creștere mai puternică a producției nete, a venitului național —. care asigură mijloacele necesare atît pentru dezvoltarea generală a țării cît și pentru creșterea în continuare a bunăstării materiale și spirituale a întregii națiuni.O atenție deosebită este necesar să se acorde realizării la timp și la nivelul calitativ cel mai ridicat a producției de export. Am menționat că există o anumită rămînerein urmă în acest domeniu. Am stabilit ca în următoarele 4 luni să realizăm în întregime toate prevederile planului, în conformitate cu contractele pe care le avem asigurate pînă acum. Ele sînt stabilite

(Continuare In pag. a 'tl-a)

CONTmiAKEA CONVORBIRIIIII! OFICIALEI 
Intre președintele nicolae cfaosescu 
SI PREȘEDINTELE duett k. j. masire

Joi după-amiază. la Palatul Consiliului de Stat s-a desfășurat ultima rundă a convorbirilor oficiale dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretai- general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și Quett K. J. Masire, președintele Republicii Botswana, președintele Partidului ■ Democratic din Botswana.La convorbiri au participat :Din partea română — Gheorghe Oprea, prim viceprim-ministru al guvernului. Ștefan Bîrlea, președintele Comitetului de Stat al Planificării. Aurel Duma, ministru secretar de stat la Ministerul Afacerilor Externe, Alexandru Roșu, ministru secretar de stat la Ministerul Comerțului Exterior și Cooperării Economice Internaționale. Silviu Curticeanu, șeful secției Cancelarie a C.C. al P.C.R.. Constantin Mitea. consilier al secretarului general al Partidului Comunist Român și președintelui Republicii Socialiste România, Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe. Petre Tănăsie. director in Ministerul Afacerilor Externe.Din partea Republicii Botswana .— A.M. Mogwe, ministrul afacerilor externe, M. P. K. Nwako. ministrul comerțului și industriei. F.G. Mogae. secretar permanent al președintelui Republicii, S.A. Mpuchane. ambasadorul Republicii Botswana în
MESAJUL TOVARĂȘULUI

NICOLAE CEAUȘESCU 
adresat Congresului Societății de Cruce Roșie 

din Republica Socialistă RomâniaLa deschiderea lucrărilor Congresului Societății de Cruce Roșie din Republica Socialistă România, doresc ca. in numele Comitetului Central al Partidului Comunist Român, al Consiliului de Stat și al guvernului, precum și al meu personal, să adresez delegaților și invitaților la Congres, precum și activului obștesc și tuturor membrilor organizației un salut călduros și cele mai bune urări.Actualul Congres al Organizației de Cruce Roșie are loc în condițiile cind întregul nostru popor desfășoară o intensă activitate pentru înfăptuirea mărețelor obiective și sarcini stabilite de Congresul al Xll-lea și de Conferința Națională ale partidului in vederea dezvoltării societății noastre intr-o etapă superioară, a creșterii mai puternice a potențialului economic și social al țării, a realizării unei noi calități a muncii și vieții in toate domeniile de activitate. Rezultatele obținute in dezvoltarea producției industriale și agricole, in mai buna gospodărire a avuției materiale, în activitatea generală de înfăptuire a planurilor și programelor de producție asigură condiții pentru înfăptuirea consecventă in viață a politicii partidu

lui de ridicare continuă a nivelului de trai al poporului român.în cadrul acestei politici — care pune in centrul preocupărilor omul, ridicarea gradului de civilizație și bunăstare a poporului — partidul și statul nostru acordă o atenție deosebită ocrotirii sănătății publice, perfecționării activității în acest important sector al vieții sociale.Integrindu-se eforturilor întregului popor, Societatea de Cruce Roșie — membră a Frontului Democrației și Unității Socialiste, largă organizație de masă ce reunește in rindurile sale peste 7 milioane de membri — aduce o contribuție de seamă la aplicarea politicii sanitare și sociale a partidului și statului. Apreciem în mod deosebit aportul sutelor de mii de activiști obștești ai Crucii Roșii, care militează, cu pasiune și devotament pentru apărarea sănătății și lărgirea orizontului de cultură sanitară a maselor, pentru promovarea spiritului umanist, de răspundere civică și întrajutorare umană in societatea noastră.Pentru rezultatele dobindite adresez Socie-
(Centinuare in pag. a V-a)

NICOLAE CEAUSESCU

TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU
a primit pe ministrul industriilor, 

științei și tehnologiei al Republicii GhanaPreședintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, a primit, joi. pe dr. George Opoku, ministrul industriilor, științei și tehnologiei al Republicii Ghana, președintele părții țării sale la cea de-a treia sesiune a Comisiei mixte româno-gha- neze de cooperare economică și tehnică, ale cărei lucrări se desfășoară la București.La primire a luat parte Ion M. Nicolae, viceprim-ministru al guvernului, președintele părții române în comisia mixtă.Exprimind întreaga gratitudine pentru întrevederea acordată. oaspetele a inmînat șefului statului român un mesaj de prietenie și i-a transmis urări de sănătate și fericire personală din partea președintelui Consiliului Provizoriu &1 Apărării Naționale *1 Republicii

România, G.G. Garebamono. se- ' cretar pentru afacerilor externe. L.M. Selepeng, secretar personal principal al președintelui Republicii, M.J. Mbaâkanyi. director pentru problemele, industriei, E.M. Maphanyane. responsabil principal in domeniul planificării, L.C. Lekoa, consilier in Ministerul Afacerilor Externe.Membri ai delegațiilor participante la convorbiri au informat pe cei doi președinți despre rezultatele la care au ajuns cu prilejul întâlnirilor de lucru avute, in cadrul cărora au exa- „ minat modalitățile concrete de 'l promovare a colaborării și cob- £ perării pe diverse planuri din- ; tre România și Botswana, po- .*!
ASTĂZI, LA POSTURILE NOASTRE 

DE RADIO Șl TELEVIZIUNE• In jurul orei 10,15, solemnitatea semnării documentelor 
oficiale dintre România și Botswana :

• In jurul, orei 10,45, ceremonia plecării oficiale a pre
ședintelui Republicii Botswana, președintele Partidului Demo
cratic din Botswana, Quett K. J. Masire, care, la invitația to
varășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului 
Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, 
și a tovarășei Elena Ceaușescu, a efectuat, împreună cu 
doamna G. Masire, o vizită oficială de prietenie in țara 
noastră.

Ghana, Jerry John Rawlings, iar poporului român prieten urări de prosperitate.Tovarășul Nicolae Ceaușescu a mulțumit și a rugat să se transrrtîtă președintelui Jerry John Rawlings un cordial salut împreună cu urări de succes și prosperitate poporului gha- nez prieten.în cursul întrevederii a fost evidențiată eu satisfacție evoluția pozitivă a relațiilor de prietenie și colaborare statornicite între România și Ghana, al căror curs ascendent a fost influențat în mod hotă- rîtor de convorbirile la nivel înalt româno-ghaneze. S-a a- preciat, în același timp, că procesul de dezvoltare economică și socială in care sint angajate țările noastre deschide perspective largi extinderii și întăririi cooperării româno-ghaneze. diversificării schimburilor da mărfuri și s-a subliniat

trlvit înțelegerilor cunvenite de cei doi șefi de stat. țPreședinții Nicolae Ceaușescu j și Quett'K.J. Masire și-au ex- ] primat satisfacția fața de rezul- | talele convorbirilor avute, față1 de. Înțelegerile și acordurile la ; care s-a ajuns, cu acest prilej,' mapifestîndu-și deplina convingere că ele vor contribui la ex- ; tinderea și aprofundarea reia- ' țiilor de prietenie și colaborare ! dintre România și Botswana, j in interesul popoarelor român j și botswanez. al politicii de s pace, progres, independentă na- ; tională și înțelegere în lume. |S-a apreciat că. în spiritul ce- 1 lor convenite cu prilejul vizitei. ]
(Continuare fn pag • V-a) A 9I
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dorința reciprocă de a se adinei in continuare aceste raporturi, de a se promova o tot mai largă conlucrare intre România și Ghana pe plan politic, economic, tehnico-științlfic, cultural și în alte sfere de activitate. A fost exprimată convingerea că lucrările actualei sesiuni a comisiei mixte . vor da un nou impuls colaborării româno-ghaneze, în folbsul ■ și spre binele ambelor țări și popoare, al cauzei păcii, cooperării și înțelegerii între națiuni.în cadrul întrevederii s-a evidențiat dorința de a se intensifica conlucrarea pe arena internațională dintre România și Ghana, țări în curs de dezvoltare, pentru a se asigura c» politică de pace ți colaborară între popoare.întrevederea a decurs tntr-a ‘ atmosferă d» caldă cordialitate.
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CUVlNTAREA TOVARĂȘULUI NKOLAE CEAUȘESCU
(Urmare din pag. I)pe întreprinderi, pe județe. Ați primit deja toate materialele în privința aceasta. în continuare vor trebui analizate în amănunțime și luat? toate măsurile încît să realizăm. în termenele stabilite, chiar devansînd — deci rea- lizînd mai din vreme — producția de export, atît pe devize convertibile, cit și pe țări socialiste. Trebuie să luăm toate măsurile pentru a lichida unele restanțe pe- care la mai avem și să asigurăm cu prioritate realizarea producției de export. Este de neînțeles, tovarăși, de ce pe 8 luni am putut depăși planul de producție, dar n-am realizat producția de export. Avem deci capacități, și materiale, și forță de muncă. Am orientat însă greșit acestea — și nu am aplicat cu fermitate hotă- rîrile de partid și de stat privind prioritatea care trebuie dată producției de export.în ce privește consumurile de materiale, am depășit consumul la o serie de materiale, am consumat în plus nichelul echivalent consumului pe o lună, deși n-am realizat producția de export. Am depășit, de asemenea, consumul la cupru. Am depășit consumul Ia energie și la alte materiale, dar producția de export n-am realizat-o. Deci nu problema lipsei de aprovizionare — cum încearcă unii să spună — a determinat această nerealizare a planului de export, ci proasta organizare, lipsa de răspundere, încercarea de a face producție cit mai simplă și de a se prezenta astfel cu producția realizată. Atrag foarte serios atenția ministerelor, întreprinderilor, comitetelor județene de partid, că trebuie să luăm toate măsurile pentru ca producția să fie realizată în primul rînd pentru export, ca depășirile să fie pentru producția de export. Ne rămîn suficiente capacități să realizăm și sarcinile pentru consumul intern. Planurile sînt în așa fel stabilite încît asigură — atît în industrie cît și în Alte sectoare — acoperirea în întregime a tuturor necesităților industriale sau de consum.încă o dată atrag foarte serios atenția ,'de a se lua toate măsurile pentru a realiza, lună de lună, zi de zi, producția de export, așa cum este stabilită și de o calitate cît mai bună.Pentru toate acestea, au fost stabilite — menționez încă o dată — sarcini precise pe fiecare minister, pe fiecare ramură, pe fiecare sector, pe centrale, pe întreprindere, pe fiecare județ. Acum este necesar să se treacă la luarea tuturor măsurilor organizatorice, la organizarea Cît mai bună a producției, la întărirea ordinii și disciplinei, a răspunderii. Să se urmărească zilnic — și de ministere și celelalte organe centrale, dar și de comitetele județene și de organizațiile de partid din întreprinderi — realizarea prevederilor planului ! Avem tot ce este necesar pentru a îndeplini în bune condiții. în următoarele luni, toate cele stabilite.Este, de asemenea, necesar să se acționeze cu toată hotă- rîrea pentru realizarea în întregime a investițiilor și punerea în producție a tuturor capacităților de producție. Am stabilit, pentru fiecare județ ce mai este de realizat pînă la sfîrșitul anului. Dealtfel, cred că fiecare cunoaște acest lucru ; dar, pentru a veni în ajutorul comitetelor județene, am întocmit lista pentru fiecare obiectiv. Cer atît ministerelor, cît și comitetelor județene, consiliilor populare, desigur și întreprinderilor de construcții, beneficiarilor, să urmărească zilnic cum se realizează investițiile și punerea în producție a tuturor capacităților. Trebuie să luăm toate măsurile și să considerăm realizarea programului de investiții și de pu

neri în producție ca o problemă de importanță deosebită atît pentru acest an, cit, mai cu seamă, pentru asigurarea producției in 1984.în cadrul consfătuirii pentru problemele industriei, investițiilor și celorlalte sectoare de activitate, va trebui analizată, în amănunțime, situația din fiecare județ și fiecare sector și să se stabilească măsurile concrete în vederea realizării în cele mai bune condiții a planului. Cînd se va pleca de la consfătuire, fiecare județ să știe clar ce are de făcut. Chiar dacă va trebui să prelungim consfătuirea, este necesar să clarificăm bine toate problemele. Subliniez încă o dată că măsurile stabilite asigură tot ce este necesar pentru realizarea în bune condiții a planului în industrie și celelalte sectoare. Trebuie să facem totul — și de aceea am convocat acum această consfătuire — pentru ca, în următoarele 4 luni, să acționăm cu toată răspunderea spre a încheia anul cu rezultate bune. Avem tot ce este necesar și am convingerea că oamenii muncii, organizațiile de partid, conducerile întreprinderilor, comitetele rude- țene, ministerele vor acționa cu toată fermitatea și vor îndeplini sarcinile de mare răspundere pe care le au ! 
(Aplauze puternice, prelun
gite).Stimați tovarăși,în agricultură, deși după cum este bine cunoscut, am avut un an foarte secetos, am obținut, totuși, o serie de rezultate pozitive. Mai m-am referit la ele la plenara din iunie. Producția de grîu pe a- cest an, deși nu este la nivelul prevederilor planului, a- sigură buna provizionare a țării. Este adevărat, nu vom realiza prevederile privind exportul unei anumite cantități de grîu. Culturile de toamnă se prezintă, în general, bine și avem toate condițiile să obținem, pe ansamblu, o recoltă satisfăcătoare.S-au obținut, de asemenea, o serie de rezultate pozitive în zootehnie, atît în ce privește creșterea efectivelor, cît și a producției de carne, lapte și alte produse animaliere.Toate acestea demonstrează forța și capacitatea agriculturii noastre socialiste de a depăși orice greutăți și; de a realiza — atunci cînd lucrările se desfășoară în bune condiții — recolte care să asigure buna aprovizionare a tuturor oamenilor muncii, a poporului.Ținînd seama de recolta, în general, bună, la culturile de toamnă, este necesar să luăm toate măsurile în vederea strîngerii ei la timp, fără pierderi, pentru depozitarea în bune condiții a produselor, realizarea fondului de stat la produsele agricole și desfășurarea la timp a însămînțări- * lor de toamnă. Tocmai de a- ceea am hotărît să aiba loc ședința Consiliului Național al Agriculturii, pentru a analiza și stabili toate măsurile necesare — așa cum procedăm, dealtfel, în fiecare an.în ce privește strînsul recoltei, de fapt, sîntem în plină desfășurare a lucrărilor. La floarea-soarelui, sîntem pe terminate. A început strînsul recoltei la porumb, la cartofi, la ’fcoia ; strînsul legumelor este o problemă continuă. De asemenea, se recoltează strugurii, fructele, se desfășoară strîn- gerea furajelor. Nu doresc să mă opresc la fiecare cultură în parte.Aș dori să atrag atenția că se impun măsuri foarte ho- tărîte pentru a strînge la timp și fără nici o pierdere întreaga recoltă. Acolo unde nu se lucrează cum trebuie, avem încă foarte multe pierderi la strînsul recoltei, ceea ce diminuează mult producția. Deși am constatat, cu multă satisfacție, că o serie de unități, o serie de județe au luat măsuri 

hotărîte și au folosit atit mijloacele mecanizate, dar au trecut și la stringerea manuala a recoltei, asigurînd, în felul a- cesta, reducerea totală a pierderilor.Avem posibilitatea să obținem o recoltă bună de floarea- soarelui, o recoltă mal mare de porumb, chiar decît cea planificată. în unitățile pe care le-am vizitat, chiar acolo unde am încercat mașinile agricole, — deși în teren neirigat — se obțin peste 10 tone de porumb boabe la hectar. Avem și unități cu 15 și chiar cu 20 de tone la hectar. Ați vizitat ieri Institutul de cereale. Ați văzut densitățile și producțiile ce se pot realiza. Vom mai vedea astăzi unele culturi. Nimeni nu poate justifica în nici un fel, — decît prin nerealiza- rea la timp și în bune condiții a lucrărilor — prin neres- pectarea densităților, nereali- zarea producțiilor stabilite.Ați văzut producția de soia, chiar în cultura dublă. Avem legume multe și trebuie să le strîngem, să asigurăm o bună aprovizionare. Avem o producție bună de struguri și de fructe. Trebuie să le strîngem fără pierderi și să le conservăm. Trebuie, de asemenea, să luăm toate măsurile pentru stringerea în întregime a furajelor, a fînețelor, a furajelor grosiere, a tot ceea ce poate fi folosit în buna furajare a animalelor.Este necesar să facem totul pentru a asigura în întregime fondul de stat de produse a- gricole, ca o condiție pentru buna aprovizionare a populației. Sînt necesare în continuare măsuri pentru a asigura producțiile de legume de toamnă, de varză.A doua problemă este aceea a. însămînțării culturilor de toamnă, a griului, orzului, rapidei și legumelor care se pun toamna. Cunoașteți termenele stabilite pentru însămînțări ; nu doresc să mă refer la ele. Experiența din acest an a demonstrat încă o dată că acolo unde s-a însămînțat la timp, undfe s-au făcut arăturile adînci și s-au asigurat densitățile necesare, am obținut chiar în condițiile secetei producții bune de grîu, de orz, rapiță și altele.De aceea atrag foarte serios atenția că trebuie să se treacă imediat la pregătirea terenurilor în condițiile stabilite pentru însămînțări și să se înceapă de la 10 septembrie — de fapt, imediat cum vâ întoarceți gcasă — însămînțări- le la orz. la rapiță — unde deja s-a început — și ulterior la grîu. Prevederile legii sînt ca, pînă la 1 octombrie, să terminăm însămînțările în zonele de deal și de munte. Se cunosc aceste lucruri și, la 10 octombrie, trebuie, să terminăm însămînțările pe întreaga țară.Nu trebuie să existe nici un fel de justificare pentru a nu realiza însămînțările în condițiile și în timpul optim stabilit. Este necesar să se asigure însămînțarea întregii cantități de grîu stabilită pe hectar. La cantitatea de sămîn- ță pe care o dăm asigurăm, chiar fără înfrățire, peste 650 plante pe metru patrat. Numai cu numărul de boabe pe care le dăm chiar în cele mai rele condiții se realizează totuși o anumită înfrățire și putem asigura densitatea necesară. Nu mai trebuie să avem suprafețe cu grîu sub 600 plante pe metru patrat. Să se ia toate măsurile pentru a trata în bune condiții griul, pentru a se alege sămînța și a asigura densitatea necesară. Pe această bază, avem de la început asigurat 4 000—5 000 kg grîu la hectar. Și acest lucru este valabil și pentru cultura orzului.Sînt necesare măsuri serioase pentru ca S.M.A.-urile, mecanizatorii din sectorul întreprinderilor de stat să realizeze arăturile și lucrările de bună calitate. Am văzut în multe locuri lucrările de arătură foarte prost executate. 

După ce s-a terminat arătura, după 2—3 zile, vezi că au rămas buruienile, și sînt verzi. Se ară la suprafață, nu se respectă normele privind lucrările de arătură. Se recepționează de conducerile unităților și de către specialiști lucrări de arătură care sînt de proastă calitate, încălcîn- du-se astfel legea. Cer să se ia toate măsurile pentru ca mecanizatorii să execute lucrări de bună calitate, iar a- colo unde nu.se face acest lucru să fie obligați, plătind — cum prevede legea — și combustibilul, și toate cheltuielile care s-au făcut, și fără plată suplimentară, să refacă lucrările. Să nu facem nici o concesie! Orice concesie făcută la lucrările proaste de arătură înseamnă diminuarea de la început a recoltei cu cel puțin 1 000 kg la hectar. Cred câ nu e nevoie să intru eu în amănunte. Sînteț.i aici mulți specialiști, fiecare prim- secretar cred că cunoaște bine aceste lucruri. Dar trebuie să luăm măsuri pentru a pune ordine, disciplină, pentru a nu se mai admite nici un fel de rebut în acest sector de activitate, nici la lucrările de arături, nici la însămînțări. Pentru că, dacă te uiți pe cîmp, vezi că nu peste tot se asigură însămînțarea în bune condițiuni, că rămîn multe suprafețe neînsămînțate. Așa se explică faptul că se găsesc goluri foarte mari datorită felului defectuos în care se execută însămînțările.Toate aceste lucruri trebuie să le analizăm foarte serios în ședința Consiliului National al Agriculturii, în ședințele pe grupuri de județe — și să luăm măsuri foarte hotărîte pentru a realiza toate lucrările de bună calitate. Trebuie să trecem la efectuarea concomitentă, și pe urmă în continuare — după ce terminăm lucrările de însămînțări — a arăturilor de toamnă, a lucrărilor de mare a- dîncime, a lucrărilor pentru eliminarea băltirilor, a celor de scarificare și toate lucrările de îmbunătățire a solului — punînd astfel din acest an o bază temeinică pentru culturile din primăvara anului 1984.Experiența din acest an a demonstrat că acolo unde s-au executat arăturile la adînci- me cît mai mare, am avut, chiar în condiții de secetă o recoltă foarte bună. Numai așa s-au obținut, la unitatea de care am vorbit, chiar în condițiilei lipsei de precipitații, peste 10 000 kg de porumb boabe la hectar. Cred că nu e nevoie de multe explicații, tovarăși! Sînteți specialiști, vă ocupați toți de agricultură și știți bine acest lucru. Știți că porumbul are o calitate foarte bună că se duce foarte mult în jos după apă și dacă îi facem arăturile bune, cît mai adînci, îi ușurăm să-și găsească apă la adîncime.O altă problemă este aceea a programului de semințe. Prin lege am stabilit să asigurăm semințe de elită și din înmulțirea întîi, cel mult înmulțirea a doua. Din păcate, și în acest an, și pentru anul viitor, nu avem asigurate semințele necesare în conformitate cu prevederile legii Am însămînțat — și se prevăd și pentru acest an însă- mînțări așa-zis din înmulțirea a doua, a treia și altele pe care nu le mai știe nimeni din ce înmulțiri sînt. Este evident că, în aceste condiții, diminuăm de la început cu circa 1000 de kg recolta.Am văzut, și în acest an, că acolo unde am semănat elită s-au obținut recolte de circa 8 000 de kg de grîu ia hectar, iar unde au fost semințe din înmulțirea a doua sau necunoscute, am obținut 1 500— 2 000 kg. Cunoașteți foarte bine acest lucru. Este o lipsă foarte mare a Academiei Agricole, a Ministerului Agriculturii că nu au asigurat și n-au acționat cu toată răspunderea pentru realizarea 

semințelor necesare în conformitate cu legea. Este și o lipsă a județelor, fiindcă în fiecare județ avem stațiuni, avem condiții și trebuie să producem semințele necesare. Acum s-a stabilit un program care însă ne duce pînă în '86, pentru a asigura semințele în conformitate cu prevederile legii. Cînd am văzut acest program, am atras atenția tovarășilor că trebuie să luăm măsuri să-1 realizăm mai repede. Practic, consider că pînă în ’85, cel mai tîrziu, trebuie să încheiem acest program și să asigurăm producerea semințelor în conformitate cu prevederile legilor. Avem forța necesară, avem soiurile necesare — și trebuie să ne apucăm să facem acest lucru!în general, pe baza recoltelor obținute, putem spune că la porumb avem hibrizi buni, care demonstrează că și în condiții de irigare și de secetă dau producții mari, desigur, în condițiile respectării lucrărilor și densității necesare.Nu stăm prea bine la grîu. Trebuie să depunem eforturi mai mari pentru a ne crea soiuri mai productive, care să răspundă condițiilor de sol, de climă din țara noastră, să ne asigure producții stabile și sigure. Sînt ani în care soiul respectiv dă recoltă foarte bună, iar după aceea, nefiind stabilizat, neasigurînd de fapt elita și înmulțirea întîi din același soi, se ajunge la diminuarea recoltelor cu 50 la sută și chiar mai mult. Deci, este necesar să acordăm o mare atenție realizării semințelor de grîu și de orz, și să perfecționăm în continuare și porumbul. Trebuie să ne ocupăm mult mai serios de floarea-soarelui — unde avem o serie de rezultate bune —, de soia, de fasole, de cartofi, de toate plantele. în mod deosebit trebuie să rezolvăm rapid problema seminței de in și a tehnologiilor necesare pentru a asigura recolte bune la in.în mod deosebit trebuie să ne ocupăm de rezolvarea rapidă și completă a problemelor asigurării cu semințe în legumicultura. Avem unele rezultate, dar sînt încă multe minusuri; se produc încă soiuri neproductive. Chiar la Institutul de legumicultura am constatat zilele acestea lucruri inadmisibile. Nu doresc să insist acum asupra acestei probleme. Este necesar însă să luăm măsuri hotărîte pentru ca, în următorii doi-irei ani, să rezolvăm complet problema semințelor și a tehnologiilor în legumicultura, pentru a asigura realizarea de producții mari și stabile.Ați văzut, ieri la institut, unele rezultate în ce privește densitatea și culturile duble. La porumb, avem deja o bună experiență, cu care se poate merge la densități pînă la 150 000 de plante la hectar, cu producții de 25 000—30 000 de kilograme pe hectar. La institut ați văzut producții de peste 20 000 kilograme la hectar. Ați văzut experiența însă- mînțărilor în cultură dublă; la porumb ea este deja cunoscută, cu condiția să le lucrăm ca și pe cele din cultura întîi. Dar, ați văzut floarea-soarelui, care este chiar mai bună decît cea din cultura întîi;. ați văzut soia care asigură în cultura a doua o recoltă de 4 000 kg. Și nu este nici un secret! Tovarășii de la institut au un mare merit că au creat deja și un soi propriu, dar este de-abia la început. Dar și cu vechiul soi, ei trecînd de la însămînțarea la 50 de cm sau 60 și 70 cm între rînduri, la 25 de cm, deci dublînd sau triplînd densitatea plantelor pe hectar, ei pot să obțipă 4 500 kg de soia la hectar. Cred că tovarășii de la institut au reușit să vă convingă că este chiar mai bine să se lucreze așa, pentru că nu mai apar nici buruienile și, realmente, producția este mai bună. Eu am fost bucuros că acum tovarășii de la insti

tut au devenit ei propagandiști pentru .însămînțări cit mai dese, cît mai eficiente.Tovarăși,Trebuie să ne fie foarte clar că atît la cerealele de toamnă, cît și de primăvară, precum și la legume, semințele și densitatea, tehnologia sînt hotărîtoare. Dacă punem la porumb 30 000 de plante la hectar este una; dacă punem de la început 60 000 de plante dublăm cultura. în teren irigat nu trebuie să punem porumb sub 80 000 de plante la hectar. Nu trebuie să punem mai puțin de 60 000 de plante de roșii la hectar — și atunci vom avea 80 000— 100 000 de kg roșii la hectar. De asemenea, nu trebuie să punem mai puțin de 60000 de cuiburi de cartofi la hectar — și atunci vom avea cel puțin 30 000 de kg de cartofi la hectar. Dacă punem 30 000 de cuiburi, nu putem să scoatem mai mult de 15 000— 16 000 kg cartofi la hectar. La sfeclă nu trebuie să punem mai puțin de 100 000 plante la hectar. Trebuie să mergem optim la 120 000—140 000 plante la hectar — și atunci, în orice condițiuni, avem asigurată o producție de 50 000— 60 000 kg de sfeclă la hectar. Și aceasta este valabil la toate culturile.Trebuie să elaborăm noi tehnologii și o nouă sistemă de mașini. Noi trebuie să facem culturile nu după sistema de mașini, ci sistema de mașini să fie realizată pentru culturi.Pentru executarea lucrărilor este necesar să asigurăm măsurile corespunzătoare, să pregătim temeinic mecanizatorii pentru executarea lucrărilor cu toată atenția. Insist asupra acestei probleme pentru că însămînțările din acest an, Ia timp, de bună calitate, densitatea, sămînța Sînt hotă- rîtoare pentru producție. In orice condițiuni de climă —‘ și de secetă multă, și de ploi multe — putem și trebuie să asigurăm recolte bune! A- ceasta este cerința pe care o punem în fața agriculturii, a specialiștilor — și trebuie s-o rezolvăm! (Aplauzeputernice).La plenara din iunie am stabilit programul de irigații cunoscut. în cadrul acestei ședințe a Consiliului Național al Agriculturii vor trebui analizate măsurile care s-au luat, felul cum se realizează și ce trebuie făcut pentru a realiza în cele mai bune condițiuni programul de irigații, de desecări și de ameliorare generală a solului, tot ceea ce este prevăzut. Cunoașteți programul, pe fiecare județ. Este necesar să înțelegem că realizarea a- cestor lucrări are, de asemenea, un rol hotărîtor pentru ca agricultura noastră să poată să răspundă cerințelor pe care le pune economia națională, să asigure, în orice condiții, producții bune, sigure, buna a- provizionare a poporului,Despre zootehnie am discutat de cîteva ori în acest an. în acest sector avem o serie de rezultate, dar și unele ră- mîneri în urmă. 'Trebuie să acționăm cu toată hotărîrea pentru pregătirea temeinică a iernatului animalelor — mă refer la stringerea și asigurarea bazei furajere, la terminarea tuturor lucrărilor de modernizare a adăposturilor pentru toate speciile, asigurarea apei și tot ce este necesar. Să acordăm, în continuare, toată atenția realizării efectivelor stabilite și a producției de carne, lapte, oUă și alte produse animaliere. Acestea sînt stabilite pe fiecare județ, cunoașteți acest lucru — și trebuie luate toate măsurile pentru buna organizare și urmărire a realizării planului, în mod deosebit trebuie să ne ocupăm de a asigura realizarea în întregime a producției de carne stabilite, a producției de lapte și ouă. Efectivele pe care le avem asigură realizarea prevederilor stabilite. Fie

care județ cunoaște acest lucru. Am constatat, la complexul Căzănești, că au luat unele măsuri bune pentru a urmări, nu pe ansamblu, ci pe loturi, îngrășarea porcilor pe fiecare lună, asigurînd și administrarea hranei pentru a ajunge la greutatea de tăiere.Este necesar să luăm toate măsurile și să se discute cum să acționăm pentru a realiza în întregime prevederile din programele de autoaprovizio- riâre, atît pentru buna aprovizionare a populației, cît și pentru necesitățile pe care le avem în alte domenii, inclusiv exportul.Trebuie, în general, să luăm toate măsurile în vederea asigurării stocurilor necesare de produse agricole pentru buna aprovizionare a populației în perioada' din toamnă și iarnă, în conformitate — repet — cu programele de autoaprovizio- nare. Avem toate condițiile și putem, dacă lucrăm cum trebuie — și unele județe au deja rezultate bune — să asigurăm chiar un surplus de produse, mai cu seamă în legumicultura, la fructe, la struguri, unde avem producții foarte bune.Subliniez, încă o dată, necesitatea de a asigura predarea în întregime la fondul de stat a produselor agricole și animaliere, realizarea contractelor și achizițiilor stabilite. A- ceasta are o importanță deosebită atît în vederea asigurării bunei aprovizionări, cît și realizării celorlalte obligații pentru economia națională, pentru export.Pe ansamblu, și în agricultură dispunem de tot ce este necesar pentru a realiza în bune condițiuni sarcinile stabilite, pentru a pune bazele unei producții bune — și, aș spune, mai bune în anul viitor — în toate sectoarele agricole. Este necesară însă creșterea spiritului de răspundere, de exigență, înce- pînd de la Ministerul Agriculturii, Academia Agricolă, de la celelalte organe agricole centrale, pînă la consiliile populare județene, comitetele județene, organele și organizațiile de partid din toate sectoarele de activitate.Esențialul este acum buna organizare, aplicarea fermă a prevederilor legilor privind efectuarea lucrărilor agricole. Trebuie să realizăm o mobilizare generală a tuturor forțelor din agricultură, din sate, din orașe pentru stringerea la timp â recoltei, pentru buna desfășurare a tuturor lucrărilor agricole. Dar atrag foarte serios atenția — făcînd apel și la orașe, mă refer la orașele mari, pentru că în orașele mici care au agricultură, aceasta este una din obligațiile permanente — că trebuie, în primul rînd, să asigurăm ca toți locuitorii satelor să participe la lucrările agricole. Nu numai membrii cooperatori sau țăranii, indiferent de vîrstă, dar și școlile, și învățătorii, și profesorii, și tot personalul — așa cum prevede legea efectuării lucrărilor a- gricole — în perioada lucrărilor trebuie să participe la muncă. Trebuie închise toate restaurantele, bufetele sau celelalte unități comerciale — și toată lumea, inclusiv personalul din aceste unități, trebuie să meargă la strînsul recoltei, la efectuarea lucrărilor agricole. Este inadmisibil ca noi să luăm muncitori și. să întreru- pem lucrul în fabrică, pentru lucrările agricole, iar în comune să găsești oameni stînd la bufet, la consiliul popular sau în alte locuri. Inclusiv căminul cultural trebuie închis în perioada aceasta ! Toată lumea trebuie să fie la strînsul recoltei. Să existe o mobilizare generală, să se treacă la aplicarea fermă a prevederilor legilor în privința aceasta ! Trebuie întărită ordinea, disciplina, răspunderea pentru realizarea la timp a lucrărilor agricole !Am convingerea că organele agricole, organele de partid 

vor acționa mai bine în acest an. cu întreaga răspundere, și vom obține și în agricultură realizarea, în bune condiții, a sarcinilor, că vom încheia acest an atît cu producțiile bune pe care le avem, cit și cu pregătirile temeinice pentru recolta din 1984. (Aplauze puternice» 
prelungite).în general, este necesar ca, atît în industrie cît și’ în agricultură, să acționăm cu toată hotărîrea pentru creșterea spiritului de răspundere, a disciplinei, a ordinii în toate sectoarele de activitate. Să ridicăm nivelul activității organelor de partid, să facem ca a- firmarea rolului partidului ca forță politică qonducătoare să ■se exprime nu numai în ședințe și în adunări, ci în munca practică, în felul în care comuniștii, organele și organizațiile de partid acționează pentru unirea tuturor eforturilor oamenilor muncii, ale întregului popor, în vederea realizării planului pe acest an — aceasta constituind o bază trainică pentru îndeplinirea în bune condițiuni a întregului cincinal.în același timp, este necesar să acordăm, în continuare, toată atenția realizării măsurilor privind pregătirea temeinică a anului 1984. Urmează să aibă loc adunările generale de aprobare a planurilor în întreprinderi, iar, mai tîrziu, și în agricultură. Să fie luate toate măsurile ca, odată cu realizarea planului pe acest an, să se, asigure pregătirea temeinică, din toate punctele de vedere, a planului pe 1984 și 1985.în acest sens doresc să atrag atenția _ș.i asupra activității de înfăptuire a măsurilor tehnice, de punere în producție a rezultatelor cercetării. Avem mii de probleme rezolvate, dar neaplicate în producție, în toate sectoarele — într-unul mai mult, într-unul mai puțin. Trebuie să luăm toate măsurile pentru a asigura și în acest domeniu realizarea în practică a masurilor stabilite, deoarece îmbunătățirea calității și toate măsurile de care am vorbit sînt strîns legate de ridicarea nivelului tehnic, îmbunătățirea cercetării, de aplicarea în producție a rezultatelor cercetării, a tehnicii noi.Să acționăm astfel încît, în toate sectoarele, unind toate forțele, să îndeplinim prevederile pe acest an, de’monstrînd capacitatea partidului, a clasei muncitoare, a țărănimii, a poporului nostru de a asigura mersul ferm înainte al patriei noastre, înfăptuirea hotărîrilor Congresului al Xll-Iea și ale Conferinței Naționale, a Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate în România ! (Aplauze puternice; se scandează: „Ceaușescu — P.C.R. 1").Stimați tovarăși.Recent, Comitetul Politic Executiv al Comitetului Central aj partidului a stabilit măsurile în vederea trecerii la mărirea retribuției, Ja aplicarea în toate sectoarele a a- cordului global, la perfecționarea mecanismului economic, încă de la 1 septembrie, minerii, petroliștii, geologii, ener- geticienii urmează să primească retribuția majorată, iar tn lunile următoare să se treacă la alte categorii, astfel ca pînă la 1 august 1984 să se încheie pe întreaga țară mărirea retribuției la toate categoriile de oameni ai muncii. în agricultura am stabilit ca mărirea retribuției să înceapă la 1 martie, odată cU începerea campaniei agricole de primăvară.Cunoașteți prevederile legii, nu doresc să mă refer la ele. Prin aplicarea acestor măsuri vom asigura ca, la sfîrșitul anului 1984, retribuția reală să crească cu 5 la sută, iar la sfîrșitul Iui 1985 cu circa 8 la sută, așa cum. a prevăzut Conferința Națională a partidului.

(Continuare în pag. a IIT-a)

Ședința comună a Consiliului Național al Agriculturii, Industriei Alimentare, 
Silviculturii și Gospodăririi Apelor și a Consfătuirii cu activul din industrie și investițiiîn prezența tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, joi, 8 septembrie, a avut loc, în Capitală, ședința comună a Consiliului Național al Agriculturii, Industriei Alimentare, Silviculturii și.Gospodăririi Apelor și a Consfătuirii cu activul din industrie și investiții.Această întîlnire de lucru se înscrie în cadrul dialogului rodnic, nemijlocit, al secretarului general al partidului cu oamenii muncii în vedefea dezbaterii Și soluționării celor mai importante probleme ale activității economi- co-sociale pe care le ridică actuala etapă de edificare a societății socialite multilateral dezvoltate în patria noastră.La sosire, la Palatul sporturilor și culturii, care găzduiește lucrările ședinței comune, tovarășul Nicolae Ceaușescu, tovarășa Elena Ceaușescu au fost in- tîmpinați cu multă căldură de mii de oameni ai muncii pre- zenți pe platoul din fața intră

rii principale. Mulțimea» scanda cu Însuflețire „Ceaușescu — P.C.R. !“, ■.Ceaușescu și poporul !“, reafirmind vibrant, ți cu acest prilej, sentimentele de nețărmurită dragoste, stimă și recunoștință pe care le nutrește Întreaga națiune față de conducătorul iubit al partidului și statului, pentru activitatea £a neobosită pusă, cu dăruire și abnegație revoluționară, în slujba progresului neîntrerupt al patriei, ridicării bunăstării materiale a celor ce muncesc.Cu aceleași ppfunde simțăminte a fost întîmpinat secretarul general al partidului de participanții la ședință, care au ovaționat și aclamat îndelung.In aplauzele asistenței, în prezidiu au luat loc tovarășul Nicolae Ceaușescu. tovarășa Elena Ceaușescu. tovarășii Emil Bobu, Virgil Cazacu, Lina Cibr banu, Nicolae Constantin, Manea Mănescu. Paul NiCulescu, Gheor- ghe Oprea, Gheorghe Pană, Ion Pățan. Gheorghe Rădulescu, Ilie Verdeț, Ștefan Birlea, Miu Do.- 

brescu, Petru Enache, Mihai Gere, Nicolae Giosan. Ștefan Mocuța, Ana Mureșan. loan Totu, Ion Ursu, Richard Winter, Gheorghe Stoica.La ședința comună au participat membri ai C.C. al P.C.R. și ai guvernului, primii secretari și secretarii cu problemele economice și agricole ai comitetelor județene și Comitetului municipal București ale P.C.R., alți activiști de partid și de stat, conducători de instituții centrale, cadre de conducere și specialiști din agricultură și industrie.Deschizînd ședința, tovarășul Emil Bobu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., a spus :„Stimate tovarășe,Stimați tovarăși,Îmi revine deosebita cinste și onoare ca, in numele tuturor participanților la ședința comună a Consiliului Național al Agriculturii și a Consfătuirii cu activul din industrie și investiții, să ekjsrim, cu multă căldură și profund respect, bucuria de a 

saluta prezența la lucrările noastre a celui mai iubit fiu al poporului român, personalitate proeminentă a lumii contemporane, secretarul general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România. tovarășul Nicolae Ceaușescu. (Se scandează îndelung „Ceaușescu — P.C.R. !“).Salutăm, totodată, cu satisfacție și bucurie, prezența mult stimatei tovarășe Elena Ceaușescu. eminentă .personalitate a vieții politice, savant de renume mondial. (Vii aplauze).Participarea dumneavoastră, mult stimate tovarășe secretar general, la lucrările acestei ședințe de lucru cu cadrele și activul din industrie și agricultură atestă, încă o dată, grija statornică ce o acordați dumneavoastră acestor ramuri importante ale economiei naționale, creșterii producției și a' eficienței acesteia. perfecționării continue a mecanismului economico-finan- ciar. creării tuturor condițiilor pentru ridicarea permanentă a ■bunăstării materiale și spirituale 

a întregului popor, țelul suprem al politicii partidului și statului nostru.Profund încredințat că exprim dorința unanimă a participanților la acest înalt forum democratic, adresăm, cu deosebit respect, rugămintea de a lua cuvîntul secretarului general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România".Primit cu uraie și ovații, cu deosebit entuziasm de toți cei prezenți, a luat cuvîntul tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU. secretar general al partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România.Cuvîntarea tovarășului Nicolae Ceaușescu a fost urmărită cu viu interes, cu deplină satisfacție și aprobare, fiind subliniată în repetate rînduri cu puternice aplauze și uraie.Adresîndu-se tovarășului Nicolae Ceaușescu. la încheierea cuyintării, tovarășul Emil Bobu a spus ;Avînd ferma convingere că exprim sentimentul unanim al 

participanților la ședința comună a Consiliului- Național al' Agriculturii și a Consfătuirii cu activul din industrie și investiții va adresăm cele mai vii mulțumiri pentru indicațiile, orientările și sarcinile cuprinse in magistrala dumneavoastră cuvîn- tare. Aceasta constituie pentru ,toți participanții la ședință, pentru toți oamenii muncii din sectoarele și unitățile economice pe care le reprezentăm, pentru organele și organizațiile de partid. de masă și obștești un mobilizator program de acțiune in vederea înfăptuirii hotărîrilor Congresului al XlI-lea și Conferinței Naționale ale partidului, pentru dezvoltarea și perfecționarea în continuare a activității •economice.Vă asigurăm că atît în ședințele plenare, cît și în secțiunile pe grupe de județe, problemele înscrise pe ordinea de zi vor fi dezbătute in mod critic și autocritic, cu exigență și combativitate, in spiritul orientărilor și sarcinilor pe care le-ați dat tn vederea îndeplinirii, in cele mai 

bune condițiuni, a planului pe acest an și pe întregul cincinal, a aplicării ferme în Viață a politicii partidului și statului, ăl cărui promotor neobosit este secretarul general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu. (Puternice și îndelungi aplauze, uraie, ovații)
★în continuare, au avut loc lucrările Plenarei Consiliului Național al Agriculturii. Industriei Alimentare. Silviculturii și Gospodăririi Apelor. în acest cadru, tovarășul Ion Teșu, ministrul agriculturii și industriei alimentare. a prezentat „Raportul cu privire la activitatea desfășurată și rezultatele obținute la cerealele păioase în anul 1983, concluziile ce se desprind ' și măsurile ce trebuie luate, modul in care trebuie acționat pentru realizarea do producții superioare la aceste cui litri în 1984 ; acțiunile ce vor fi întreprinse pentru desfășurarea corespunzătoare a campaniei de 

recoltări și ihsămințări din toamna acestui an“, iar tovarășul Nicolae Mantz, adjunct al ministrului agriculturii și industriei alimentare. „Raportul privind stadiul realizării planului de irigații, desecări și combatere a eroziunii solului pe perioada iănuafie-august a.c. : măsurile ce vor fi întreprinse, in continuare, pentru realizarea planului pe 1983. a obiectivelor și sarcinilor cuprinse în Programul național de irigații, desecări și combatere a eroziunii solului".Lucrările Plenarei s-au desfășurat apoi pe grupe de județe, în cursul după-amiezii au avut loc lucrările Consfătuirii cu activul din industrie și investiții, in cadrul cărora s-au analizat problemele privind realizarea sarcinilor pe următoarele patru luni, înfăptuirea exemplară a planului pe întregul an la toți indicatorii.Lucrările Plenarei Consiliului Național al Agriculturii și ale Consfătuirii cu cadrele din industrie și investiții continuă.
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CUVlNTARU TOVARĂȘULUI NICOlÂl CEAUȘfSCU
(Urmare din pag. a II-a)Realizarea acestor măsuri cere eforturi serioase. Trebuie avut în vedere că realizăm mărirea retribuțiunii în con- dițiuni grele, de criză economică mondială, în timp ce în multe țări are loc nu o mărire, ci o reducere a salariilor sau retribuției, crește în continuare șomajul. Cu atît mai mult trebuie să vedem și să înțelegem importanța deosebită, eforturile pe care le face economia națională, statul nostru socialist, pentru înfăptuirea hotărârilor de partid și de stat privind creșterea în continuare a nivelului de trai material și spiritual al poporului.Aceasta demonstrează, în același timp, forța și capacitatea economiei noastre socialiste. Dar, trebuie să înțelegem că luarea acestor măsuri' necesită buna realizare a planului la toți indicatorii, creșterea mai puternică a eficienței și asigurarea unui strict control în ce privește prețurile, pentru a nu mai admite creșterea prețurilor în economia noastră națională peste ceea ce este planificat 1 și stabilit. Numai în aceste condiții creșterea retribuției va putea, într-adevăr, să fie ' reală și să ducă la ridicarea nivelului general de viață.Sînt stabilite toate măsu- ' rile în această privință — și trebuie să acționăm cu toată hotărîrea pentru aplicarea lor în viață.în al doilea rînd, urmează ca de la 1 octombrie să trecem la generalizarea acordului global — pe baza principiilor și în condițiile stabilite — legînd mai strîns veniturile tuturor oamenilor muncii de producția realizată. Și pînă acum, cea mai mare parte a muncitorilor au lucrat în acord sau în acord global. Acum avem în vedere ca, practic, să fie angajate toate sectoarele de activitate în acord global, inclusiv maiștrii, inginerii, personalul tehnic, pînă la conducerea întreprinderilor. Avem în vedere ca veniturile tuturor să fie legate numai și numai de realizarea producției și a celorlalți indicatori.Am stabilit și vom aplica cu fermitate prevederile legilor, ca acest principiu să funcționeze pînă sus, ca și conducerile ministerelor — deci și personalul din ministere — să aibă venituri în raport de realizarea planului la indicatorii stabiliți. Primul indicator este producția fizică, pentru toată lumea ; dar, în raport de sectoarele de activitate, s-au stabilit un număr de 6—7 indicatori care trebuie obligatoriu realizați. Toate acestea, presupun măsuri foarte hotărîte pentru pregătirea temeinică, pentru buna înțelegere a prevederilor legii și trecerea, de la 1 octombrie, la aplicarea sa în toate sectoarele de activitate.Vreau să fie bine înțeles că nimeni nu poate primi retribuție dacă nu se realizează planul de producție, că nimeni nu poate primi retribuție fără muncă — și că a- ceasta înseamnă’ aplicarea fermă a principiului socialist : fiecăruia după muncă.Trebuie să luăm toate măsurile necesare încît, realizind în bune condițiuni producția și toți indicatorii, să creăm condiții ca să se poată primi în plus. Pentru că legea și principiul acordului global prevăd că realizarea producției suplimentare presupune și retribuție suplimentară, după cum nerealizarea producției presupune o reducere a retribuției — deci plata după muncă. Deci, acordul global acționează și în sus, dînd posibilitatea creșterii nelimitate a veniturilor legate de muncă, și in jos, prin limitarea veniturilor în raport de producția realizată-Am stabilit să aplicăm cu 

fermitate în toate sectoarele de activitate acest principiu, inclusiv să trecem ferm la a- plicarea lui în comerț, în comerțul exterior. Se prevede ca în toate sectoarele unde nu există norme de muncă să se stabilească normative sau obligații de serviciu, iar plata se va face în raport de realizarea obligațiilor stabilite. Aceasta e valabil pentru toate organele centrale, inclusiv în sectoarele social-culturale. Subliniez că aceasta se va aplica ferm și în domeniul financiar și în toate sectoarele.Am avut și avem în vedere să aplicăm cu fermitate principiile socialiste de retribuție, să creăm condițiile corespunzătoare de cointeresare materială, să asigurăm buna organizare a activității în toate sectoarele. Trebuie să înțelegem că toate acestea cer creșterea și mai puternică a răspunderii tuturor oamenilor muncii, fără deosebire de naționalitate, în calitatea lor de adevărați proprietari, producători și beneficiari, de stă- pîni ai întregii avuții naționale, în calitatea lor de realizatori ai tuturor bunurilor materiale și spirituale, de făuritori ai celei mai drepte și superioare societăți — a societății socialiste și comuniste. 
(Aplauze puternice, prelun
gite).Aplicarea acestor măsuri demonstrează încă o dată, cu întreaga putere, că scopul suprem al politicii partidului, esența socialismului îl constituie omul, bunăstarea și fericirea sa, că tot ce se realizează în societatea noastră socialistă este destinat dezvoltării generale a forțelor de producție ale țării și ridicării, pe această bază, a nivelului' de trai material și spiritual al poporului. Depinde de noi — și avem tot ce este necesar pentru a obține rezultate cît mai bune, pentru a încheia nu numai acest an, dar și întregul cincinal, cu rezultate remarcabile, cu înfăptuirea prevederilor Programului și hotă- rîrilor Congresului al XII-lea privind trecerea României la un nou stadiu de dezvoltare, realizarea unei noi calități a muncii și vieții. Și această nouă calitate presupune și un nivel mai bun al vieții poporului ! (Aplauze puternice, 
prelungite).Este necesar să desfășurăm o activitate intensă de pregătire a cadrelor, de ridicare a nivelului lor profesional, de reciclare, pornind de la faptul că numai pe această cale vom crea condițiile bunei desfășurări a întregii activități. Nu insist acum asupra acestei probleme deoarece săptămîna viitoare vom deschide anul de învățămînt și mă voi referi mai pe larg la această problemă.Este necesar să întărim și să desfășurăm o largă activitate politico^educativă. Am vorbit la consfătuirea din Mangalia despre aceasta. Sînt necesare însă măsuri hotărîte în toate unitățile, în toate sectoarele, pentru a ridica activitatea politico-educativă la nivelul cerințelor societății noastre noi, ale construcției socialiste. Să desfășurăm o activitate tot mai intensă de formare a conștiinței revoluționare a omului nou, constructor conștient al socialismului, de dezvoltare a spiritului revoluționar, de muncă și de luptă pentru făurirea socialismului și comunismului, pentru întărirea continuă a patriei noastre, a suveranității și independenței sale. (A- 

plauze puternice, prelungite).Dragi tovarăși,Așa cum am menționat și în alte împrejurări, punînd pe primul plan și în centrul activității noastre înfăptuirea hotărîrilor Congresului al XII- lea și ale Conferinței Naționale, a Programului partidului, ne îndeplinim îndatorirea fun

damentală față de poporul nostru, dar și față de cauza socialismului, a păcii și colaborării internaționale.Iată de ce acordăm și vom acorda și în viitor o atenție deosebită dezvoltării relațiilor noastre cu țările socialiste, cu țările în curs de dezvoltare, precum și cu țările capitaliste dezvoltate, pe baza principiilor deplinei egalități în drepturi, a' respectului independenței și suveranității naționale, neamestecului în treburile interne, avantajului reciproc și renunțării la forță și la amenințarea cu forța în relațiile internaționale.în viața internațională continuă să fie multe probleme complicate. Din păcate, cursa înarmărilor continuă să se dezvolte ; se acumulează noi armamente, se înrăutățește în continuare situația economică și, îndeosebi a țărilor în curs de dezvoltare, continuă să cadă zilnic victime omenești, să se producă pagube materiale, ca urmare a numeroase conflicte în diferite zone ale lumii.Pornind de la aceasta, noi considerăm că este necesar ca toate forțele progresiste și antiimperialiste să acționeze cu și mai multă hotărîre pen

tru schimbarea cursului evenimentelor internaționale, pentru o politică nouă, care să asigure realizarea năzuințelor tuturor popoarelor pentru o viață mai bună, mai dreaptă, pentru o politică de pace și colaborare internațională.în actualele împrejurări, considerăm că problema fundamentală este aceea a încetării cursei înarmărilor, a dezarmării și, în primul rînd, a dezarmării nucleare, a asigurării păcii, a dreptului oamenilor, al fiecărei națiuni — la existență, la viață, la libertate, la independență și pace. 
(Aplauze puternice).în mod deosebit, în Europa se pune problema de a acționa cu toată hotărîrea pentru împiedicarea amplasării rachetelor cu rază medie de acțiune în acest an și pentru trecerea la retragerea și distrugerea celor existente. Tocmai în acest scop, Comitetul Politic Executiv a hotărît să fie adresate scrisorile — care au fost publicate — atît conducătorilor Uniunii Sovietice, cît și conducătorilor S.U.A., precum și conducătorilor celorlalte state din Europa. Am făcut acest lucru, considerând că trebuie să fie întreprins tot ce este posibil pentru a se putea ajunge, în acest an, la înțelegerile necesare privind neamplasarea rachetelor și trecerea Ia retragerea și distrugerea celor existente. Dar, avem în vedere că, dacă se vor prelungi tratative

le, ele să nu fie întrerupte, să nu se treacă la amplasarea noilor rachete, ci să se continue tratativele pînă la realizarea unei înțelegeri. Făcînd propunerile de amînare a amplasării cu un an a rachetelor, nu ne-am gândit ca peste un an să fim de acord cu amplasarea rachetelor? Noi ne pronunțăm ferm împotriva amplasării și acum și peste un an și peste doi și oficînd. (Vii 
aplauze).Sîntem împotriva amplasării acestor rachete, dar considerăm că amânarea amplasării dă posibilitatea ca, în acest timp, să se desfășoare tratativele — și se asigură timpul suficient ca să se ajungă la înțelegerile necesare.Este de înțeles că aceasta presupune păstrarea unui echilibru între cele două părți. România a prezentat nu o data propuneri în care a subliniat necesitatea că reducerea armamentelor, a armamentelor nucleare — în primul rînd — trebuie să se facă sub un control strict, internațional și cu asigurarea unui echilibru între cele două părți, dar un echilibru nu prin producerea de noi armamente, ci prin reducerea celor existente la un nivel cît mai scăzut.

Este evident Că vorbind de rachetele cu rază medie de acțiune trebuie luate în calcul toate rachetele, inclusiv rachetele Franței și ale Angftei, precum și alte mijloace echivalente cu rachetele medii de transport a armamentelor Nucleare.Nimeni nu poate pretinde că rachetele lui servesc pacea, că rachetele lui nu trebuie luate în considerație. Toți cei care dețin armamente nucleare și mijloacele de transport în Europa — acum ne referim la aceasta—- trebuie să se înscrie în măsurile de reducere și de eliminare a acestora, iar pe plan general, în întreaga lume trebuie să se ajungă acolo încît toate țările producătoare de armament nuclear să participe la negocieri și să-și asume răspunderea unei reduceri echilibrate și controlate, pînă la eliminarea armamentelor nucleare. (Aplauze 
puternice).Aceste măsuri nu creează inferioritate pentru nici o parte — și noi considerăm că trebuie, într-adevăr, să se urmărească o dezarmare echilibrată și sub control internațional. Dealtfel, țările socialiste, atît în Declarația .de la Praga din ianuarie, cît și în Declarația de la Moscova din iunie, au prezentat propuneri foarte importante în direcția aceasta, inclusiv necesitatea tratativelor directe între țările din N.A.T.O. și Pactul din Varșo

via, în vederea unei dezarmări generale, în primul rînd nucleare, sub un control corespunzător internațional. Noi considerăm că trebuie să acționăm ferm ca să se ajungă la asemenea negocieri între cele două blocuri militare. De te,, tovarăși ? Pentru că aceste țări dețin aproape totalitatea armamentelor nucleare și marea majoritate a armamentelor. Reducerea armamentelor de către aceste țări din cele două blocuri militare va fi ho- tărîtoare pentru dezarmarea generală. pentru asigurarea păcii în întreaga . lume. 
(Aplauze puternice ; se scan
dează : „Ceaușescu — Pace !“).în Declarația țărilor socia-. liste de la Moscova s-a făcut propunerea ca țările din cele două blocuri militane să treacă la înghețarea cheltuielilor militare și Ia reducerea corespunzătoare a acestora în viitor. După cum este bine cunoscut, România a luat, timp de trei ani la rînd, măsuri de reducere a cheltuielilor militare, iar în 1982 am hotărît ca pînă în 1985 . să nu mai sporim cheltuielile militare. Noi considerăm că oprirea creșterii cheltuielilor militare are o importanță deosebită atît din punct de vedere economic pen

tru fiecare stat, și pentru a pune odată stavilă cursei înarmărilor. Reducerea cheltuielilor militare va crea posibilități ca o parte din aceste mijloace financiare și materiale să fie folosite pentru programele de dezvoltare economico- socială din fiecare țară — și, în fiecare țară sînt multe probleme de soluționat. E suficient să mă refer în această privință la șomajul din multe țări capitaliste — precum și pentru folosirea unei părți din aceste economii în sprijinul țărilor în curs de dezvoltare.Pornind de la aceasta, am formulat propunerea, în mesajele adresate, că ar fi bine ca Statele Unite și Uniunea Sovietică, fiind cele mai mari puteri, să hotărască ele, unilateral, fiecare, înghețarea cheltuielilor militare. Considerăm că aceasta nu va dezavantaja pe nimeni și va constitui un bun exemplu, va da un puternic stimulent luptei popoarelor pentru a cere și a impune reducerea, în toate țările, a cheltuielilor militare, va deschide calea reducerii reale a acestor cheltuieli. Trebuie să se înceapă cu un exemplu. România a făcut aceasta — dar exemplul României nu. e suficient. Exemplul Uniunii Sovietice și al Statelor Unite ar avea o importanță deosebită în privința aceasta ! (Aplauze 
puternice,, prelungite).

în general, considerăm că este necesar să se acționeze acum, prin măsuri concrete, pentru a reduce încordarea internațională, pentru reluarea politicii de destindere, și de a nu se întreprinde nici o acțiune care poate agrava situația internațională, de a se acționa de către toate statele cu cea mai înaltă răspundere față de propriul popor, față de "cauza generală a păcii, a securității internaționale.Problema păcii, problema asigurării vieții popoarelor constituie problema fundamentală și obligația supremă a fipcărui guvern, a fiecărui partid politic, care dorește să joace un rol în conducerea unui stat, în viața politică a unei țări. De aceea noi ne pronunțăm ferm pentru unirea eforturilor și dezvoltarea colaborării cu toate partidele și forțele politice de pretutindeni în lupta pentru pace, pentru dezarmare, pentru o lume fără războaie. (Aplauze 
puternice, prelungite; se scan
dează : „Ccaușescu — Pace!“).Salutăm cu deosebită satisfacție adoptarea prin consens a documentului reuniunii de la Madrid consacrată securității și cooperării în Europa. România a participat ac

tiv, timp de aproape trei ani, la lucrările reuniunii, iar în ultima vreme a depus eforturi susținute pentru realizarea consensului, considerând că nu este bine de a se adopta un document prin încălcarea principiilor consensului stabilite la Helsinki. O asemenea cale ar fi creat un precedent foarte periculos și ar fi putut fi folosit și în viitor și, de fapt, ar fi dus în fond la lichidarea principiilor stabilite la Helsinki. De aceea, România a considerat că trebuie acționat cu răbdare, depuse toate eforturile pentru realizarea consensului, chiar dacă acesta se referă la o singură țară, oricât de mică ar fi ea. Și sîntem bucuroși că, pînă la urmă, s-a realizat acest consens și documentul elaborat timp de aproape trei ani a fost adoptat prin consens de toate statele participante la Conferința de la Helsinki și care au fost prezente și la Madrid. Considerăm aceasta ca o mare victorie, ca triumful unei politici noi. a politicii de securitate și pace în Europa! (Aplauze 
puternice, prelungite).Acum au loc lucrările de încheiere a conferinței, în prezența miniștrilor de externe. Se va putea trece la începutul anului viitor la organizarea Conferinței pentru 

încredere și dezarmare în Europa, și altor reuniuni dă ex-, perți, în vederea dezvoltării cooperării în Europa. Considerăm că după ani de zile de tratative intense, dar mai cu seamă după aproape 4 ani de încordare, în care s-a ajuns la situații destul de grave cî-' tecdatâ, înțelegerile realizate la Madrid reprezintă un succes deosebit și pot marca — și am dori să marcheze — o nouă etapă a politicii de destindere, de întărire a încrederii și colaborării în Europa și în întreaga lume. De fapt, am putea spune că, după 4 ani de încordare, este primul rezultat concret care demonstrează că este posibil ca, prin negocieri, să se depășească orice problemă și să se găsească calea colaborării și înțelegerii. (Aplauze pu
ternice, prelungite).Noi vom acționa, cu toată hotărîrea. pentru realizarea celor convenite la Madrid, pentru dezvoltarea colaborării și cooperării în Europa, pentru realizarea unei Europe unite, fără arme nucleare, în care să se asigure dezvoltarea egală a fiecărei națiuni, fără deosebire de orînduire socială. Considerăm că aceasta răspunde atît intereselor fiecărei națiuni europene, cît și a intereselor păcii și colaborării în întreaga lume. 
(Aplauze puternice, prelun
gite).Vom acorda, în continuare, toată atenția activității pentru realizarea și dezvoltarea cooperării și colaborării în Balcani, pentru crearea în zona noastră a unei regiuni fără arme, nucleare, fără baze militare străine. Vom sprijini, în continuare, realizarea de asemenea zone și în alte părți ale Europei sau ale lumii, considerînd că ele se înscriu în contextul dezarmării generale, al renunțării la armele nucleare pe continent și în întreaga lume, că realizarea acestor zone fără arme nucleare și fără baze militare constituie o contribuție concretă, reală la lupta pentru dezarmare și pentru pace. 

(Aplauze puternice, prelun
gite).Mai mult ca oricînd este necesar să se facă totul pentru soluționarea problemelor litigioase dintre state numai și numai pe calea tratativelor. Aceasta privește și Orientul Mijlociu, și conflictul dintre Irak și Iran, și diferite conflicte din Africa și din alte zone ale lumii. Este în interesul statelor respective, al cauzei generale a păcii să se acționeze cu întreaga răspundere pentru oprirea conflictelor militare, pentru soluționarea problemelor prin tratative. Faptele — inclusiv reuniunea de la Madrid — demonstrează cu toată puterea că numai calea tratativelor, a negocierilor, chiar dacă durează mai mult, este singura căle care corespunde intereselor popoarelor, care poate asigura pacea, care poate asigura popoarelor posibilitatea de a-și concentra forțele în direcția dezvoltării lor eco- nomico-sociale. (Aplauze pu
ternice. prelungite).Acordăm o mare importanță marilor mișcări pentru pace din Europa, din America, din Asia, de pe alte continente. Dealtfel, consider că ele au avut deja un rol însemnat în adoptarea de către unele state și guverne a unor măsuri mai realiste. Este necesar, tocmai acum, să se intensifice mișcarea pentru pace în Europa și în întreaga lume. Să unim toate forțele Europei pentru a împiedica amplasarea noilor rachete, pentru trecerea Ia distrugerea celor existente, pentru asigurarea securității fiecărei națiuni europene și în întreaga lume! în acest sens, consider că este necesar ca și poporul nostru să se angajeze, din nou, în această toamnă — în strînsă colaborare cu mișcările de pace din Europa — în noi 

manifestări și acțiuni, așa cum a făcut anul trecut, pentru a demonstra voința și solidaritatea noastră cu toate popoarele care doresc sâ trăiască în pace, fără arme atomo-nucleare, cu toți cei care doresc să trăiască fără grija că mîine ei sau copiii lor vor fi victimele războiului nuclear, că viața, civilizația vor fi distruse. Să facem totul pentru a asigura liniștea, viața popoarelor, să le asigurăm dreptul la existență, la muncă și la pace! (Aplauze puternice, 
prelungite: se scandează înde
lung : „Ceaușescu — Pace!“).In spiritul hotărârilor partidului, al politicii noastre generale internaționale, România va acționa și în viitor cu toată fermitatea pentru dezvoltarea relațiilor și colaborării sale cu toate statele, își va aduce întreaga contribuție la triumful rațiunii, al politicii de înțelegere, de colaborare, la triumful păcii pe planeta noastră. (Aplauze puternice, 
prelungite).Stimați tovarăși,în încheiere, doresc să subliniez, încă o dată, că este necesar ca, în cadrul ședinței Consiliului Național al Agriculturii și al Consfătuirii pentru problemele industriei și investițiilor să se dezbată cu întreaga răspundere și în spirit de înaltă exigență toate problemele și să se stabilească măsurile necesare în vederea realizării în bune condițiuni a planului pe acest an, a pregătirii pentru realizarea planului pe anii viitori.încă o dată, doresc să subliniez că anul acesta are un rol hotărâtor pentru realizarea întregului cincinal. La plenara Comitetului Central din iunie am stabilit planul pentru 1984—1985 pornind de la încrederea că vom realiza în bune condițiuni planul pe acest an. Așa cum vă este cunoscut, prevederile plenarei pentru întregul cincinal asigură, de fapt, înfăptuirea hotărîrilor Congresului al XII-lea, ale Conferinței Naționale, realizarea obiectivului de trecere a patriei noastre la un nou stadiu de dezvoltare, de ridicare a gradului de civilizație, de înfăptuire a tuturor măsurilor privind ridicarea continuă a bunăstării materiale și spirituale a poporului. Să facem totul, să acționăm cu toată răspunderea pentru a realiza în bune condițiuni planul, în toate domeniile, pe acest an !Am deplina convingere că toți oamenii muncii, organele de stat din toate sectoarele — cuprind aici și industria, și a- gricultura, și celelalte ramuri economice, precum și sectoarele culturale — că toate organele de stat, centrale și județene, organele și organizațiile de partid din toate unitățile vor face. totul și își vor îmbunătăți activitatea, asigurînd realizarea în cele mai bune condițiuni a tuturor prevederilor planului și a hotărîrilor partidului și statului nostru, demonstrând astfel forța și capacitatea partidului, a statului, a poporului nostru de a asigura triumful socialismului și comunismului în România ! 

(Aplauzo și urale puternice ; 
se scandează : „Ceaușescu — 
P.C.R. !“ ; „Stima noastră și 
mindria — Ceaușescu, Româ
nia !“).Cu această convingere vă urez dumneavoastră, precum și tuturor organelor de partid și de stat, tuturor oamenilor muncii, întregului popor succese cît mai mari în toate domeniile, multă sănătate și fericire ! (Urale prelungite; 
se scandează : „Ceaușescu — 
P.C.R. Toți cei prezenți in 
sală se ridică în picioare șl 
ovaționează îndelung, într-o 
atmosferă de puternic entu
ziasm. pentru Partidul Comu
nist Român, pentru secretarul 
general al partidului, președin
tele țării, tovarășul NICOLAE 
CEAUȘESCU).
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DE MUNCA NOASTRĂ DEPINDE BUNĂSTAREA NOASTRĂ
Măsuri stimulative pentru 

mărirea producției de exportÎNALTA răspundere, dăruire 
EXEMPLARĂ PENTRU REA UZAREA SI 
DEPĂȘIREA INDICATORILOR DE PLAN

Așa acționează tinerii, oamenii muncii de la 
întreprinderea ,,Unirea" din Cluj-Napoca pentru 

crearea condițiilor de aplicare a recentelor măsuri ' 
aprobate de Comitetul Politic Executiv al C.C. al P.C.R.

îndeplinirea ritmică și integrală. in condiții de inaltă eficiență și calitate, a planului la producția fizică și la export reprezintă in momentul de față una din dimensiunile fundamentale ale activității harnicului colectiv de oameni ai muncii de la întreprinderea „Unirea" Cluj-Napoca. în ansamblul preocupărilor pentru realizarea exemplară a acestor indicatori un loc prioritar l-au ocupat eforturile susținute legate de creșterea mai accentuată a productivității muncii. Acestea explică dealtfel succesele deosebite înregistrate pînă acum în întreaga activitate desfășurată pentru depășirea substanțială a tuturor indicatorilor tehnico- economici. Bilanțul realizărilor pe cele 8 luni ale anului demonstrează că aici s-a acționat cu hotărîre și maturitate pentru aplicarea fermă a principiilor autoconducerii muncitorești și autogestiunii economico-financiare, instau- rindu-se un climat fertil de ordine și disciplină muncitorească, prin organizarea temeinică și in profunzime a muncii in fiecare secție și sector de producție, de dăruire, competență și înaltă conștiință profesională. Reținem pentru început că planul la producția marfă a fost depășit cu 3 milioane lei, iar la producția netă cu peste 10 milioane lei. Aceasta în condițiile in care, prin eforturi de gospodărire rațională, s-au realizat economii de 282 tone metal, 8 000 kw-oră energie electrică și 11 tone combustibil convențional. De asemenea preocupările pe linia creșterii eficienței economice s-au materializat in reducerea costurilor totale la 1 000 Iei producție marfă cu 4,3 lei și a costurilor materiale cu 31,1 lei. Așa cum ne spunea tovarășul Gheorghe Mer- eea, șeful biroului plan, o atenție deosebită s-a acordat și realizării ritmice a planului la investiții și construcții montaj. Astfel, în această perioadă, au fost puse in funcțiune atelierul de polispray la Unirea III, atelierul de tratamente termice la Unirea II, și a fost dată in exploatare clădirea oficiului de calcul și ACIT. în a- cest fel, planul de investiții este realizat în proporție de 105,6 la sută, iar la construcții-mon- taj în procent de 197 la sută. Și la piese de schimb sarcina de plan este realizată în proporție de 122,4 la sută, ceea ce reprezintă peste 65 Ia sută din planul anual, marcîndu-se o creștere de 2,2 ori față de aceeași perioadă a anului precedent.Obținerea acestor rezultate notabile are la bază promovarea cercetării și dezvoltării tehnologice, creșterea productivității muncii, reducerea costurilor pe producție și asigurarea stimulării materiale și morale a personalului muncitor în strînsă concordanță cu realizarea sarcinilor de plan. Iată și un exemolu edifica'or din acest punct de vedere. Indicatorul productivitatea muncit, prin măsurile tehnico-or- ganizatorice stabilite, s-a realizat cu o depășire de 1 108 lei pe fiecare om al muncii. Cum se explică acest lucru ? în primul rind prin introducerea pe scară largă a progresului tehnic în toate sectoarele de producție. Apoi prin punerea în funcțiune a unor utilaje noi de mare performanță tehnică dintre care amintim agregatul 

REPERELE ACTUALITĂȚII AGRICOLE
• Recoltatul - grabnic realizat
• însămințările - temeinic pregătite

Deși abia sintem in primele zile ale lunii septembrie, in Bărăganul Lehliului campania de recoltare a porumbului este in plină desfășurare. Maturizarea plantelor, mult mai devreme decit in alți ani, urmărirea cu cea mai mare atenție de către specialiști a stadiului de coacere a făcut ea recoltatul acestei culturi să înceapă la cooperativele agricole dc producție din Lehliu-Sat și Radu Vodă incă la sfirșitul lui august. Combinele pregătite din vreme au fost probate și imediat modulele de recoltat au intrat in lanurile coapte, iar primele cantități de porumb au luat drumul bazelor de recepție. Buna organizare a lucrului în cimp, eficiența cu care sint folosite utilajele și timpul de lucru ca și ritmurile înalte realizate de combiner! sint cele mai sigure premise ale unei campanii scurte și cu rezultate dintre cele mai bune.

pentru prelucrarea suporților trenului de laminare de la mașinile de filat bumbac și agregatul pentru producerea linia- lelor la carda de bumbac. Un alt suport al succeselor înregistrate îl constituie extinderea tehnologiilor avansate, alături de continua perfecționare a organizării producției și a muncii. Eforturile de asimilare în fabricație a noi produse s-au materializat în realizarea mașinilor de filat bumbac 62 FB, realizarea prototipurilor la mașina de cardat pentru prelucrat materiale recuperabile 4 CR. carda tandem, instalația de alimentare pneumatică la mașinile de cardat IAPC. mașina de rebobinat fir filamentar tip MB, mașina de bobinat fir sub tensiune BTF și cele 6 tipuri de mașini și aparate auxiliare pentru carderii.Realizării acestor importante sarcini Ie sint subsumate și eforturile creatoare ale celor peste 1 300 tineri care își desfășoară activitatea în această prestigioasă unitate economică. Așa cum preciza tovarășul Vasile Iozan, secretarul comitetului U.T.C., tinerii își aduc un aport hotărîtor la realizarea producției industriale la toate sortimentele în raport cu prevederile planului, iar atunci cînd apar necesități suplimentare sint primii care e- fectuează muncă patriotică in sprijinul producției, schimburi de onoare, schimburi prelungite, zile și săptămîni record în producție. „Noi am înțeles și înțelegem că principala noastră îndatorire este .de a ne situa permanent în planul efectiv al muncii și de a contribui decisiv la scurtarea termenelor de livrare a unor loturi de produse îndeosebi pe piața externă. intr-Un cuvint de a ne respecta integral contractele cu toți beneficiarii. Firește că, în principal, ne-am orientat activitatea în, direcția promovării noului tehnologic, a îmbunătățirii calității produselor, creșterii eficienței economice și asimilării in proporție tot mai mare a importurilor". Este grăitor în acest sens faptul că tinerii și-au concentrat preocupările tehni- co-științifice în direcția modernizării continue a tehnologiilor și fluxurilor de producție, reducerii consumurilor specifice și ridicării parametrilor tehnico-funcționali ai produselor. Astfel, planul de cercetare și creație tehmeo- științifică al organizațiilor U.T.C. cuprinde intre altele mecanizarea activității de curățire a linialelor de la mașina de cardat, modernizarea antrenării la mașina de filat continuă vîscoză, cu posibilitatea de frinare automată la suprafață, automatizarea băncii la mașinile textile adaptarea strungului auto mat F SARO - 60 pentru prelucrarea alezajelor frontale ale cilindrilor canelăti și striali de la mașinile de filat, realizarea unei adaptări la cuptoarele adinei tip IRO pentru a se putea efectua carbonitrurarea la temperaturi joase și nitrurarea în gaz. Eficiența economică a acestora însumează peste 3 milioane lei, în continuare un accent deosebit punîndu-se pe înlocuirea totală a importurilor.Așa cum spuneam, aici, la întreprinderea „Unirea", întotdeauna tinerii s-au aflat și se află în primele rînduri 

tra în lan la recoltat sint destule de făcut. Ca să lucreze bine utilajele trebuie gresate și curățate. Apoi, mai sint ici-colo citeva remedieri, măi trebuie cite un reglaj. Se face plinul la carburant. Și uite așa, dacă pui toate lucrurile bine Ia punct ai în față o zi întreagă la recoltat, fără să fie nevoie să mai oprești pentru diverse „mărunțișuri" care pînă la urmă îți iau... citeva ore bune din timpul efectiv de lucru în lan. 

ale competiției venind în întâmpinarea realizării sarcinilor de plan cu angajamente proprii. Din acest punct 'de vedere merită evidențiat faptul că s-au realizat pină acum peste 5 milioane lei prin muncă patriotică in sprijinul producției, remar- cindu-se in mod deosebit tinerii de la sculărie, prelucrări mecanice, reparații montaj „Unirea" TI. Prin aceasta s-a contribuit și la realizarea planului economic propriu al organizației U.T.C. in proporție de 120 Ia sută. Un Ioc aparte în activitatea acestui apreciat colectiv de oameni ai muncii și a tinerilor îl reprezintă cerința economică a realizării și livrării la termen și de bună calitate a producției la export. Ea se constituie ca un obiectiv major de permanentă actualitate în activitatea fiecărei secții de producție și a fiecărui om al muncii din întreprindere. Pornind de la importanța deosebită ce trebuie acordată realizării acestui indicator s-au întreprins o serie de măsuri pentru îndeplinirea ritmică și fn de- vans a producției contractate la export. Un accent deosebit s-a pus pe promovarea exportului și creșterea competitivității produselor livrate. Ca urmare a preocupărilor și măsurilor stabilite, în momentul de față planul este realizat în proporție de 107 la sută, marcind o creștere de aproape două ori față de aceeași perioadă a anului trecut. Dealtfel, este realizată și depășită sarcina anuală de livrări pe relația devize convertibile cu 4 700 mii lei. în aceste condiții și avind in vedere solicitările suplimentare de produse la export, pînă la sfîrșitul anului se va realiza o depășire de încă 15 milioane lei. Gama sortimentală cerută cu prioritate la export cuprinde în principal cardele de bombat 4 C, filtre, laminoare de bombat, mașini de filat bumbac, mașini de filat in umed și mașini de filat continuu vîscoză. Este demn de evidențiat faptul că, datorită parametrilor tehnico-funcționali ridicați, solicitările la export sint în continuă creștere, în momentul de față se experimentează un nou tip de produs — carda de bumbac 5 C cu calități tehnice și funcționale deosebite — care va mări considerabil productivitatea muncii. Dealtfel acest produs a fost deja solicitat de o serie de parteneri externi. în continuare se depun eforturi susținute pentru asimilarea în fabricație a unor noi tipuri de produse, răspunzînd astfel în mai mare măsură cerințelor cres- cînde ale beneficiarilor interni și externi. Iată un răspuns concret al acestui colectiv de oameni ai muncii la măsurile de o deosebită importantă economică și socială aprobate recent de către Comitetul Politic Executiv al C.C. al P.C.R. Acesta reprezintă dealtfel suportul de bază al ridicării permanente a eficienței și rentabilității economice. a veniturilor realizate de oamenii muncii, a nivelului lor de trai material și spiritual.
IOAN GAVRA

• Zi-lumină, unitatea dc măsură a timpului de lucru acum, în campanie. Cind totul este pregătit cu minuțiozitate, cele 16 combine ale unității rind pe rind își ocupă „locul" în modulul de recoltat și ziua de lucru poate începe. Este ora 7,30 sau 8. dar nicidecum mai tîrziu. „Așa se întâmplă în fiecare zi, ne spune Marin Stoian,. inginerul șef al unității. De cînd am început campania în nici o zi combinele n-au intrat în brazdă mai tîrziu de ora opt dimineața." Și, în nici o zi — completăm noi — combinerii n-au lăsat lucrul decit tîrziu, spre seară, la căderea întunericului. De unde știm acest fapt ? Simplu. După numărul de buncăre recoltate de fiecare mecanizator în parte, după cantitățile livrate bazei de recepție și după suprafața de pe care s-a recoltat pină acum porumbul. în fiecare zi Paul Codreanu și Barbu Stoian, ca dc altfel toți ceilalți combineri, recoltează porumbul de pe cel puțin 3,5—4 hectare. La baza de recepție s-au transportat aproape 200 tone de poruihb știuleți,

Colectivul nostru se mindrește cu o bogată tradiție in ce privește desfacerea produselor fabricate pe piața externă. Autoturismele ARO, concepute • și executate aici Ia Cîmpulung s-au dovedit a fi atît din punctul de vedere al caracteristicilor tehnico-funcționale, al confortului cît și al performanțelor dezvoltate, superioare unor mașini similare executate de firme cu o bogată tradiție în construcția automobilistică. Dovadă că la numeroasele târguri, expoziții, concursuri internaționale autoturismul de teren românesc a întrunit adeziunea unui tot mai mare număr de specialiști. Dovadă. ca să ne exprimăm și mai concret, cererile tot mai numeroase din partea unor beneficiari externi, pentru livrarea de astfel de mașini. în această perspectivă. se înțelege, noile măsuri dezbătute recent și adoptate in Ședința Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R. vin să stimuleze într-o măsură si mai mare eforturile noastre îndreptate spre perfecționarea gamei de autoturisme aflate în fabricație, asimilarea unor noi modele, mai economicoase și cu performante sporite, creșterea productivității muncii, a întregii
în central atenției noastre, 

creșterea productivității 
și a eficiențeiRecenta ședință a Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R. a constituit și pentru noi, metalurgiștii ieșeni, un prilej de a spori acțiunile în sprijinul perfecționării producției. între preocupările colectivului turnătoriei de fontă unde 500 din cei 700 de muncitori sînt tineri între 14 și 30 de ani, secție fruntașă a Combinatului de utilaj greu din Iași, se află și cele menite să contribuie la perfecționarea unor utilaje in scopul creșterii productivității muncii. Se știe că sîntem mari consumatori de energie și cu toate acestea, în cele 4 cuptoare de 12,5 tone ale secției acest consum a fost redus cu peste 5 la sută. De asemenea, din performanțele naționale ale secției menționez turnarea lingotierei SF 2500 ce a realizat lingouri de 103 tone destinat arborelui de bulb ce va dota turbinele viitoarei salbe de hidrocentrale de pe Olt. Iar aceasta s-a datorat in primul rind muncii susținute a tinerilor care, deși nu au categorii profesionale ridicate, au ințeles că trebuie să se mobilizeze, că trebuie să dovedească forța de care dispun și au tra

Recolte sporite înseamnă 
venituri tot mai mariAgricultura a cunoscut in ultima perioadă o dezvoltare foarte puternică. Pe ogoare lucrăm acum cu utilaje moderne, de mare putere și productivitate, avem soiuri și hibrizi care dau recolte mari, au fost realizate lucrări de irigații, desecări și combatere a eroziunii solului care asigură stabilitate producțiilor.Ei pregătirea oamenilor in meseriile agricole a crescut. Ca atare, de la an la an, în cooperativă am obținut producții tot mai mari atît la culturile vegetale, cit și în zootehnie. Lucrînd în acord global, odată cu sporirea recoltelor au crescut și veniturile noastre, ale mecanizatorilor și cooperatorilor, fapt care ne stimulează să obținem, în continuare, rezultate cît mai bune în muncă. Dealtfel și in cadrul adunărilor generale de la S.M.A., C.A.P. și ale organizației noastre de tineret, ana- 

iar suprafața recoltată este în jur de 250 hectare.• Pentru ca recolta să ajungă cit mai grabnic la adăpost, eforturile sînt colective. Cooperatorii celor două ferme vegetale, circa 150 de oameni, vin și ei in cimp cu mecanizatorii. Deși, încă nu a început și recoltatul manual al porumbului sînt destule de făcut. Porumbul recoltat de combine se transportă in baza de recepție numai depănu- șat. Capacitățile de transport ale unității se cer folosite la maximum pentru a avea eficiență. De aceea, cu toții sînt prezenți în cîmp la depănușat. Enache Ion, Petre Stanciu, Ilie Petre și Florea Niță împreună cu echipele de cooperatori pe care le conduc nu așteaptă să fie îndemnați la treabă. Știu și cît anume și ce este de făcut. Zilnic ei asigură toate mijloacele de transport ale unității cu „marfă" pentru cel puțin trei drumuri.• Post-scriptum Vremea bună și stadiul avansat de coacere al lanurilor de porumb din toate celelalte unități ale consiliului au permis declanșarea campaniei de recoltări și la cooperativele agricole de producție din Lehliu-Gară. Săpunari și Lupșanu. La această oră toate combinele din secțiile de mecanizare sînt în brazdă la recoltat. 

eficiente. Avem deja rezultate bune obținute în această direcție și pînă acum in 1983. Sîntem însă conștienți cu toții. întreg colectivul de țineri muncitori și specialiști ai uzinei, că dispunem de încă nenumărate rezerve și că rod al unor investiții sporite de inteligență din partea tuturor, rod al organizării mai bune a întregii munci și producții, prestigiul autoturismului de teren ARO. al întregii industrii românești constructoare de mașini, va crește substanțial. Fapt care este în interesul nostru al tuturor, odată pentru că ne vedem astfel împlinite și încununate de succes eforturile iar apoi, pentru că iată, prin realizarea și depășirea planului de export cotele de participare la beneficii a oamenilor muncii, sporesc și deci veniturile membrilor colectivului vor fi mai mari. Motiv de a ne mobiliza pe viitor, începînd din aceste zile, toate forțele, energiile tinere pentru a îndeplini întocmai obligațiile asumate.
CONSTANTIN ARNATU, 

secretarul comitetului U.T.C. 
de la întreprinderea mecanică 

Muscel

dus în fapte angajamentul pe care și l-au luat. Un fapt demn de subliniat este că în secția noastră atît productivitatea muncii cît și eficiența economică au crescut. Astfel, față de anul trecut, cînd cheltuielile la 1 000 lei producție marfă nu erau acoperite, acum am reușit ca orice produs pe care-1 realizăm să fie rentabil. De asemenea, inițiativa propusă de inginerul Dumitru Enache de la baza de întreținere pentru reducerea de liant la amestecul de formare va reduce considerabil consumul de rășini turanice. Faptul că în secția noastră produsele sint executate operativ și că zilnic ne achităm de toate sarcinile de producție exprimă capacitatea colectivului , nostru care a reușit să transforme turnătoria de fontă într-o secție fruntașă, dovedește că acordăm întreaga atenție îndeplinirii producției fizice, în primul rind celei destinate exportului.
AUREL BORCAN,

secretarul comitetului U.T.C. 
de la Combinatul de utilaj greu 

Iași

lizind în spirit critic rezultatele și activitatea depusă, au fost făcute numeroase propuneri pe linia creșterii productivității muncii, perfecționării tehnologiilor de cultură, reducerii cheltuielilor materiale, pentru a obține recolte tot mai mari și la un preț de cost cît mai scăzut. Esențial este ca munca noastră să fie cît mai rentabilă și să predăm la fondul de stat cit mai multe cantități de produse, deoarece astfel nc sporesc beneficiile și veniturile care ne revin. Iar acest lucru depinde în primul rind de calitatea muncii noastre, prin care să valorificăm deplin condițiile superioare de dezvoltare și organizare a agriculturii noastre socialiste.
FRANCISC BOCHOR, 

mecanizator, comuna Sard, ju
dețul Mureș

• Semnal. Deși campania de recoltare a porumbului a început cu bune rezultate, atît privind organizarea lucrărilor cit și a producțiilor obținute, pe a- genda lucrărilor agricole prioritare arăturile pentru însămînța- rea culturilor de toamnă sînt mult rămase în urmă. Cultura florii-soarelui, de exemplu, una dintre culturile premergătoare cerealelor păioase a fost recoltată de citeva zile. Totuși suprafața (aproape 2 000 hectare) încă nu a fost arată. La fel, se prezintă și suprafețele de pe care s-a recoltat fasolea boabe. Care sint motivele ? Toate unitățile agricole din consiliul unic agroindustrial Lehliu dispun de forțe mecanice și umane suficiente pentru ca lucrările să se fi desfășurat în flux continuu, dar aprovizionarea secțiilor de mecanizare cu combustibilul necesar efectuării acestor lucrări a fost mai mult decit deficitară, întreaga cantitate de motorină repartizată unităților de aici a fost folosită pentru a strînge și depozita recoltele fără pierderi. De aceea, atenționăm acum organele în drept ca să aprovizioneze în măsura cerințelor secțiile de mecanizare cu combustibilul necesar executării pregătirii terenurilor pentru apropiata campanie de însămințări a culturilor de toamnă.
CRISTINA BALINT

Adunare festivă cu prilejul celei 
de a ffll'-a aniversări a creării Republicii 

Populare Democrate Coreene
Cu prilejul celei de-a XXXV-a aniversări a creării Republicii Populare Democrate Coreene, joi după-amiază a avut loc în Capitală, în sala de concerte a Radioteleviziunii, o adunare festivă organizată de Comitetul municipal București al P.C.R. și Asociația de prietenie româno- coreeană.Au participat tovarășii Miu Dobrescu, membru supleant al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., Gheor- . ghe Petrescu, viceprim-ministru al guvernului, Mihai Nicolae, adjunct de șef de secție la C.C. al P’C.R.. Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, activiști de partid și de stat, reprezentanți ai organizațiilor de masă și obștești, oameni ai muncii din intreprinderi și instituții bucureștene.Au luat parte, de asemenea, Sin In Ha, ambasadorul R.P.D. Coreene la București, membri ai ambasadei, precum și delegația Asociației de prietenie co- reeano-romănă, condusă de Yun Să, ministrul muncii, președintele asociației.După intonarea imnurilor de stat ale Republicii Populare Democrate Coreene și Republicii Socialiste România, adunarea festivă a fost deschisă de tovarășul Ion Popa, secretar al Comitetului municipal București al P.C.R.Despre semnificația evenimentului aniversat a vorbit tovarășul Neculai Agachi, ministrul industriei metalurgice, președintele Asociației de prietenie ro- mâno-coreeană.Sărbătorim în aceste zile — a spus vorbitorul — aniversarea a 35 de ani de la crearea Republicii Populare Democrate Coreene, eveniment de importanță remarcabilă în istoria milenară a poporului coreean, in cronica luptelor sale pentru libertate, independență națională Și progres. Cu prilejul acestei aniversări jubiliare a zilei naționale a Republicii Populare Democrate Coreene, adresăm poporului coreean prieten un salut frățesc, calde felicitări și cele mai bune urări de succes, prosperitate și fericire.Cu trei decenii și jumătate în urmă, după alegerile de deputați in Adunarea Populară Supremă, care a avut loc in partea de nord a țării, la 9 septembrie 1948 a fost proclamată Republica Populară Democrată Coreeană, moment memorabil care a încununat lupta îndelungată desfășurată de poporul coreean împotriva dominației imperialiste străine și exploatării, pentru eliberare națională și socială, a deschis calea unor adinei transformări înnoitoare, a făuririi unei vieți noi, libere, a edificării orînduirii socialiste.în cei 35 de ani de existență, Republica Populară Democrată Coreeană a repurtat victorii și succese remarcabile în revoluția și construcția socialistă, în opera complexă de industrializare a țării și în transformarea, pe baze noi, a agriculturii, in înfăptuirea planurilor economice, in dezvoltarea științei, invățămîntului, culturii, în creșterea bunăstării materiale și spirituale a celor ce muncesc. Realizări însemnate au fost obținute în înfăptuirea sarcinilor trasate de cel de-al VI- Iea Congres al Partidului Muncii din Coreea și a obiectivelor celui de-al doilea plan septenal, privind dezvoltarea economico- socială multilaterală a țării.Realizările Republicii Populare Democrate Coreene în construcția socialistă, politica sa independentă pe plan internațional pentru triumful idealurilor de progres și libertate a popoarelor constituie o contribuție de seamă la cauza generală a socialismului, independenței naționale, păcii și colaborării' internaționale.Ca prieteni apropiați, comuniștii, oamenii muncii din România urmăresc cu viu interes și profundă admirație eforturile creatoare, fermitatea cu care harnicul și talentatul popor coreean acționează, sub conducerea Partidului Muncii din Coreea, în frunte cu tovarășul Kim Ir Sen, pentru dezvoltarea economico-socială a țării și se bucură sincer de succesele remarcabile pe care Ie obține in înfăptuirea hotăririlor celui de-al VI-Iea Congres al partidului, în activitatea de edificare a socialismului.Preocupindu-se de soluționarea sarcinilor construcției socialiste, Republica Populară Democrată Coreeană desfășoară în același timp o luptă susținută pentru înlăturarea stării de divizare a Coreii și realizarea aspirației vitale de unitate națională a poporului coreeaji.Partidul și poporul nostru și-au manifestat cu consecvență solidaritatea deplină și sprijinul activ față de cauza dreaptă a poporului coreean în războiul de apărare a patriei împotriva agresiunii imperialiste. în anii reconstrucției și edificării socialiste, cît și in lupta sa pentru realizarea aspirației vitale de unitate națională. Partidul Comunist Român, România socialistă, personal tovarășul Nicolae Ceaușescu, au sprijinit și sprijină activ inițiativele și propunerile constructive ale Partidului Muncii din Coreea, ale Guvernului Republicii Populare Democrate Coreene, personal ale tovarășului Kim Ir Sen, privind reunificarea pașnică și independentă a Coreii.Relevînd marile realizări obținute de poporul nostru în toate domeniile de activitate. îndeosebi în perioada ultimilor 18 ani, inaugurată de cel de-al IX-lea Congres al Partidului Comunist Român, de cînd in fruntea partidului și statului se află tovarășul Nicolae Ceaușescu, vorbitorul a subliniat că succesele remarcabile înregistrate in edificarea noii orânduiri de popoarele român și coreean demonstrează forța creatoare a unor popoare libere, independente și suverane, stăpîne pe destinele lor, care pășesc cu în

credere și hotărire pe calea socialismului și comunismului.Angajate ferm în opera pașnică de edificare a noii orânduiri sociale — a spus în continuare vorbitorul — partidul și poporul nostru consideră lupta pentru afirmarea în lume a idealurilor de pace, dezarmare, respect al independenței și conlucrare activă cu toate popoarele, o parte organică a activității pe care o desfășoară atât pe plan național cit și internațional.Pornind de la analiza științifică, materialist-dialectică a evoluției deosebit de complexe a situației internaționale, partidul nostru. România socialistă consideră că problema centrală a epocii contemporane o constituie încetarea cursei înarmărilor și trecerea la dezarmare, in primul rind la dezarmarea nucleară. apărarea dreptului fundamental al oamenilor, al popoarelor la viață, Ia pace, la existență liberă și demnă.în activitatea . sa externă. România acordă o marc însemnătate dezvoltării continue a relațiilor cu toate țările socialiste, considerând că întărirea Unității și colaborării lor constituie o cerință de cea mai mare importanță pentru creșterea rolului lor în viața internațională, pentru sporirea forței șl prestigiului socialismului în lume. Totodată, țara noastră promovează largi relații cu țările în curs de dezvoltare, cu statele nealiniate, precum și cu țările capitaliste dezvoltate. în spiritul coexistenței pașnice. La baza relațiilor sale cu toate statele. România așază în mod ferm principiile egalității în drepturi, respectului independentei si suveranității naționale, neamestecului în treburile interne, avantajului reciproc, renunțării la forță și la amenințarea cu forța, dreptul fiecărui popor de a-și hotărî singur destinele.Arătând că adunarea' ■ festivă oferă prilejul evocării cu profundă satisfacție a relațiilor tradiționale de prietenie, colaborare si solidaritate militantă dintre Partidul Comunist Român 'și Partidul Muncii din Coreea, dih- tre Republica Socialistă România și Republica Populară Democrată Coreeană, vorbitorul a relevat rolul hotărîtor în adin- cirea relațiilor prietenești. în întărirea continuă a colaborării rnmâno-coreene. a! întâlnirilor și convorbirilor dintre tovarășul Nicdlae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și tovarășul Kim Ir Sen, secretar gcheral al Comitetului Central al Partidului Muncii din Coreea, președintele Republicii Populare Democrate Coreene. ■>'>• ■Vizita oficială de prietenie ; a tovarășului Nicolae Ceausescu, împreună cu tovarășa Elena Ceaușescu. în Republica Populară Derrio'ci*ptă  Coreean’^ din nnrfUo anul trecut. rp’Wftatffte fructuoase ale con^Wftțfrilor caro au avut loc cu ăcesi prilej au ad”s o nouă si importantă roți- trlbutie la aorofurtda’Ta si dezvoltarea pe mai 'dpoârte ia prieteniei și colaborării dintre partidele, statele și popoarele noastre.

• Cînd și cum începe lucrul
In brazdă. în tabăra organizată in cimp a Cooperativei Agricole de Producție din Lehliu-Sat toți mecanizatorii au sosit în cimp dis-de-dimineață, mai precis la orele 5.30. „Ca să poți lucra bine toată ziua — ne spune Dumitru Năvală, președintele unității — trebuie să începi munca devreme și în cele mai bune condiții", Acest fapt este bine cunoscut aici, la Lehliu-Sat. în fiecare dimineață înainte de a in

Tn încheiere, vorbitorul a exprimat sentimente dp , pleacă stimă și prietenie fată de poporul coreean, de solidaritate si sprijin militant cu lupta «a dreantă pentru realizarea dezideratului national de unificare pașnică si independentă a patriei. astfel îneît. sub conducerea Partidului Muncii din Coreea, în frunte cu mare-''' său conducă- to’’. tovarășul K!m Ir Sen. să dobîndească noi si mari succese în construcția socialistă. în în- făntuirea. hotăririlor celui 4»-.»>l VI-lca Congres al partidului, pentru dezvoltarea «i înflorirea multilaterală a patriei.A luat apoi cuvîntul Sin In Ha. ambasadorul R. P. D. Coreene lă București, care a spus:Ziua de 9 septembrie reprezintă pentru poporul nostru o zi cu semnificație deosebită. De aceea, poporul coreean — care întâmpină această zi cu iun înalt entuziasm politic și cu mari realizări în muncă — își evocă cu emoție drumul luntei si al victoriei parcurs de Renublic t noastră in cei 35 de ani. sub conducerea clarvăzătoare a marelui conducător, tovarășul Kim Ir Sen.Republica Populară Democrată Coreeană reprezintă o autentică putere a poporului născută din prețioasa bază a edificării puterii populare făurite personal de marele conducător, tovarășul Kim Ir Sen, în timpul luptei revoluționare antijapoheze, si, constituie, totodată, o cucerire revoluționară dobîndită prin lupte grele.Tn cei 35 de ani, luînd dre.Dt călăuză sigură mărețele idei Ciuce și aplicîndu-le in toate
RECEPȚIE LA AMBASADA

R.P.D. COREENEAmbasadorul R. P. D. Coreene în țara noastră. Sin In Ha, a oferit joi a recepție cu prilejul celei de-a XXXV-a aniversări a proclamării Republicii Populare Democrate Coreene.Au luat parte tovarășii Manea Mănescu. membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R.. vicepreședinte al Consiliului de Stat. Miu Dobrescu, membru supleant al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., Suzana Gâdea, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., președintele Consiliului Culturii și Educației Socialiste, Gheorghe Petrescu; viceprim- ministru al guvernului. Tamara Dobrîn, președintele'executiv al Consiliului Național al F.D.U.S., Neculai Agachi, ministrul in- 

activitățile de stat. Republica noastră a repurtat succese mari. Puterea Republicii noastre prin lupta susținută pentru construirea economiei socialiste, sprijinindu-se pe orânduirea socialistă instaurată, a îndeplinit cu succes, într-o perioadă scurtă de 14 ani, sarcinile istorice de industrializare socialistă. Ca urmare a acestui fapt, țara noastră a fost transformată intr-un stat socialist, suveran și industrializat. Economia țării noastre se dezvoltă în continuare Intr-un ritm susținut. Numai în anii 1970—1979, producția industrială■ a țării noastre a crescut in fiecare an intr-un ritm de 15,9 la sută, producția globală a sporit de 3,8 ori, iar în comparație cu anul 1946 — un an după eliberare — de 30 de ori. Do asemenea. puterea Ropublicii noastre, traducând cu fermitate în viață politica agrară cluceeană a partidului nostru, a obținut suc- j cose strălucite în. construcția sa- I tclor socialiste.în noua etapă a dezvoltării re- j voluției cind a triumfat revolu- 1 ția socialistă și au fost realizate 1 sarcinile de industrializare so- ’ cialistă, puterea Republicii noas- J tre a stabilit drept obiectiv fi- 1 nai transformarea întregii socle- j tați după ideile Ciuce promo- ■! vează viguros cele trei revoluții j — ideologice, tehnice și culturale — imprimînd astfel un nou • avint tuturor domeniilor con- ; strucției socialiste. . ’1 Și în domeniul revoluției cul-futâTe aU fost obținute succese rtiării 'Se generalizează cu mare eficiență sistemul , general de învățământ obligatoriu de 11 ani, școlile noastre au format peste un iriilidh 200 de mii de intelec-tuali și se înfăptuiește cu succes intelectualizarea întregii societăți. Ca urmare a conducerii clarvăzătoare a dragului nostru conducător, ie află în plină înflorire arta și literatura țării noastre.In același timp — a spus în continuare vorbitorul — poporul nostril duce o luptă energică pentru a realiza reunificarea patriei, înlăturînd cu o zi mai devreme nefericirea și suferința națiunii pricinuite de dezmembrarea, artificiala a .țării. La ora actuală, calea cea mai înțeleaptă menită să realizeze reunificarea pașnică a Coreii este orientare*  elaborată de marele nostru conducător, tovarășul Kim Ir Sen, cu privire la realizarea reunifi- cării țării prin constituirea Republicii Confederate Democrate Koryo — orientare care se bucură de sprijinul activ și este salutată de întregul popor coreean și dc popoarele iubitoare de pace din lume, inclusiv de poporul român. Folosind această ocazie, îmi exprim profunda recunoștință Partidului Comunist Român și Guvernului Republicii Socialiste România pentru sprijinul 'activ pe care îl acordă cauzei poporului nostru de re- . unificare’ ju patriei.Guvernul'' 'Republicii noastre trărtspuntf cti" consecvență în viață politica externă a partidului nostru, care se bazează pe idealurile suveranității, ale ■prieteniei și’ale păcii. în relațiileirțțernațioriale ale tării noastre, relațiile, cu România ocupă un loc important. în spiritul Înțelegerilor la care s-a ajuns cu ocazia vizitelor reciproce ale marelui conducător al poporului nostru, tovarășul Kim Ir Sen, și ale iubitului și stimatului conducător al ponorului român. tovarășul Nicolae Ceausescu, relațiile de prietenie și colaborare corțeano-româno se dezvoltă în continuare în mod excelent pe plan politic, economic, cultural și în celelalte domenii. Aceste relații constituie uri exemolu de relații între țările socialiste, fiindcă' se bazează ne respectul suveranității, încrederii reciproce si întrajutorării tovărășești. $i pe viitor vom depune toate eforturile noastre spre a dezvolta pe mal deDarte relațiile de prietenie și colaborare cu poporul român.Poporul nostru constată cu mindrie că are în ponorul român un prieten apropiat și urmărește cu mare interes lunta pe care o duce pentru edificarea unei societăți noi.Poporul frate român obține succese mari în lupta pentru edificarea societății socialiste multilateral dezvoltate. iar în ultimii 18 ani. sub Conducerea Partidului Comunist Român, in frunte cu iubitul si stimatul său conducător, tovarășul Nicolae Ceaușescu. a dobîndit realizări remarcabile.Ambasadorul R. P. D. Coreene a Urat în încheiere poporului român noi . succese în îndeplinirea hotăririlor celui de-al XII-lea Congres și Conferinței naționale ale partidului.în încheierea adunării festive a fost prezentat un program artistic.

dustriei metalurgice, președintele Asociației de prietenie ro- mâno-coreeană, Mihai Nicolae, adjunct de șef de secție la C.C. al P.C.R., Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, general-locotenent Ilie Ceaușescu, adjunct al ministrului apărării naționale si secretar al Consiliului Politic Superior al Armatei, Ion Stoian, adjunct al ministrului comerțului exterior și cooperării economice internaționale, conducători de instituții centrale, organizații de masă și obștești, oameni de știință si cultură, activiști de partid și de stat, generali, ziariști."'■ ■? " ■Au participat șefi dc misiuni diplomatice acreditați la București, alți membri ai corpului diplomatic.
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LUCRĂRILE CONGRESULUI SOCIETĂȚII DE CRUCE
ROȘIE DIN REPUBLICA SOCIALISTĂ ROMÂNIAJoi. s-au desfășurat la București lucrările Congresului Societății de Cruce Roși? din Republică Socialistă România, 'cate a reunit delegați- repreîentind organizațiile de Cruce Roșie din întreaga țară.Au luat parte tovarășii Ștefan Voitec, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., vicepreședinte ăl Consiliului d-a Stat, Alexandrina Găinușe, membru al Comitetului Politic Executiv ăl C.C. al P.C.R.. viceprim-ministru al guvernului, activiști de partid Și de stat, reprezentanți ai organizațiilor de masă și obștești, ai unor instituții centrale, personalități ale vieții științifice și culturale.Au participat, de asemenea, Enrique de la Mata Oorostezaga, președintele Ligii Societăților de Cruce Roșie și Semilună Roșie șl reprezentanți ai Comitetului Internattonal ăl Crucii Roșii și delegații ale societăților naționale dc Cruce Roșie și Semilună Roșie din R.P. Bulgaria, R.S. Cehoslovacă, R.D. Germană, Grecia, R.S.F. Iugoslavia, R.P. Polonă, Turcia, R.P. Ungară și U.R.S.S.în deschiderea lucrărilor, tovarășul Stefan Voitec a dat ci

tire Mesajului tovarășului 
Nicolae Ceaușescu. secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, adresat Congresului Societății de Cruce Ro-șie.Mesajul a fost primit cu deosebit entuziasm de către participant!. care și-au manifestat prin îndelungi șl puternice a- plauze unanima lor adeziune la Orientările și îndemnurile date de secretarul general al partidului, președintele Republicii, tovarășul Nicolae Ceaușescu, ho- tărirea lor nestrămutată de a ' îndeplini sarcinile încredințate Societății de Cruce Roșie pentru înfăptuirea politicii sanitare a partidului și statului nostru.Raportul de activitate al Consiliului Național pe perioada 1978—1983 și sarcinile ce revin Societății de Cruce Roșie din documentele de partid și de stat, din indicațiile și 0- rien-tările tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, privind ocrotirea sănătății și ridicarea nivelului de cultură sanitară a populației, prezentat de tovarășa Lidia Oră- dean, președintele Consiliului Național al Societății de Cruce Roșie, a cuprins o amplă analiză a contribuției aduse de a- ceastă organizație la Înfăptuirea politicii partidului și statului nostru in domeniul ocrotirii sănătății, la ridicarea nivelului de cultură sanitară a populației, precum și la prevenirea îmbolnăvirilor. combaterea factorilor de risc al sănătății, la buna desfășurare a activității formațiunilor sanitare voluntare aie Crucii Roșii, precum și Ia formarea unei atitudini înaintate de participare activă a fiecărui cetățean Ia apărarea sănătății, la extinderea acțiunilor educativ- sanitare organizate în vederea creșterii și educării unui tineret viguros. Raportul s-a referit, de asemenea, la activitatea internațională a Crucii Roșii Române, desfășurată în spiritul politicii externe a partidului și statului nostru, promovată cu clarviziune, consecventă și fermitate de către președintele României, activitate concretizată prin dezvoltarea continuă a relațiilor cu societățile naționale, cu organismele internaționale ale Crucii Roșii.Au fost, de asemenea, prezentate Raportul Comisiei de revizie referitor la situația financiară și modul cum au fost gospodărite fondurile și bunurile organizației, precum si Raportul cu privire la modificările propuse spre a fi aduse statutului organizației.în cadrul dezbaterilor pe marginea documentelor prezentate au luat cuvintul numeroși delegați și invitați, care au analizat, în spirit critic și autocritic, modul cum Consiliul Național, comitetele și comisiile de Cruce Roșie, activul lor obștesc au acționat in această perioadă pentru realizarea obiectivelor stabilite. Au fost făcute propuneri vizind mai strînsa colaborare cu ceilalți factori educaționali, pentru intensificarea activității de instruire practică a activului voluntar, a grupelor sanitare și a posturilor de prim-ajutor, pentru implicarea plenară a activului de Cruce Roșie Ia educarea cetățenilor în spiritul politicii demografice a statului nostru, la înfăptuirea măsurilor luate de partid pe linia ocrotirii sănătății oamenilor muncii.în luările de cuvînt, vorbitorii și-au exprimat satisfacția și recunoștința profundă pentru grija permanentă pe care secretarul general al partidului, președintele Republicii, tovarășul Nicolae Ceaușescu, tovarășa Elena Ceaușescu, o acordă îmbunătățirii continue a condițiilor de muncă și de viață ale tuturor cetățenilor patriei, ridicării bunăstării materiale și spirituale a oamenilor muncii. Afirmind a- deziunea deplină a membrilor de Cruce Roșie la politica internă și externă a partidului și statului nostru, participant!! la discuții au dat glas sentimentelor de mîndrle patriotică pentru consecvența cu care tovarășul Nicolae Ceaușescu promovează principiile pe care trebuie să se întemeieze în lumea de azi relațiile dintre toate statele, în scopul edificări! unei lumi mai bune și mai drepte, al instaurării securității și păcii pe planeta noastră.în cadrul Congresului au a- dresat mesaje de salut Enrique de Ia Mata Gorostezaga, președintele Ligii Societăților de
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MESAJUL TOVARĂȘULUI
NICOLAE CEAUȘESCU

Continuarea convorbirilor oficiale 
intre președintele Nicolae Ceaușescu 

și președintele Quett K. J, Masire

(Urmare din pag. I)iâții de Cruce Roșie, activiștilor și tuturor membrilor organizației, calde felicitări și urarea de a obține noi succese in îndeplinirea sarcinilor de mare importanță socială ce Ie revin in cadrul societății noastre,Analizind activitatea desfășurată pini acum, Congresul Societății de Cruce Roșie va trebui să stabilească mijloacele și căile îmbunătățirii în continuare a acestei activități, in vederea creșterii contribuției sale la înfăptuirea importantelor obiective ale politicii partidului in domeniul social, al ocrotirii sănătății poporului. Atrăgind la activitatea lor mase tot mai largi de cetățeni. îndeosebi tineri, organizațiile de Cruce Roșie vor trebui să dezvolte, in continuare acțiunile educative vizind întărirea sănătății individuale și colective, prevenirea accidentelor și imbolnăvirilor, asigurarea unui înalt nivel sanitar la fiecare Ioc de muncă, in fiecare localitate. Ele trebuie, de asemenea, să manifeste mai multă consecvență in educarea cetățenilor în spiritul politicii demografice a statului nostru, pentru formarea unor familii numeroase și bine închegate, pentru creșterea și educarea copiilor, în scopul asigurării vigorii și tinereții națiunii noastre.Crucea Roșie — care prin însăși natura sa slujește vțața, sănătatea oamenilor — trebuie să-și facă un titlu de onoare din a contribui in modul cel mai activ Ia lupta poporului nostru pentru pace și dezarmare, pentru pre- întîmpinarea războiului, a unei catastrofe nucleare, pentru apărarea dreptului fundamental

al popoarelor, al oamenilor — la viață, la existența liberă și demnă. Trebuie făcut totul pentru a se pune capăt cursei înarmărilor, pentru oprirea amplasării de rachete nucleare cu rază medie de acțiune în Europa, pentru retragerea și distrugerea celor existente, pentru renunțarea la politica de forță și pentru soluționarea tuturor problemelor și conflictelor dintre state numai și numai pe caic pașnică, prin tratative, evitîndu-sc războaiele și confruntările armate, care au adus și vor aduce întotdeauna popoarelor mari pagube și suferințe.Acționind în spiritul politicii de pace și colaborare a partidului și statului nostru, Crucea Roșie trebuie să militeze mai activ pentru dezvoltarea relațiilor de prietenie și colaborare cu organizațiile similare din țările socialiste, din țările în curs de dezvoltare și nealiniate, din celelalte țări, să acționeze, in cadrul organismelor internaționale aie Crucii Roșii, pentru creșterea contribuției acestora la lupta pentru pace și dezarmare, pentru soluționarea pe cale pașnică a tuturor problemelor litigioase, pentru evitarea războiului și a oricăror vărsări dc sînge.Avînd convingerea că Societatea de Cruce Roșie va face totul pentru a-și îndeplini in condiții tot mai bune atribuțiile importante pe care le are în viața socială a patriei, în înfăptuirea politicii de pace și colaborare a partidului și statului nostru, urez tuturor membrilor săi, întregului activ, noi succese în activitatea viitoare, multă sănătate și fericire 1 Urez succes deplin lucrărilor congresului.
TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUȘESCU,

Secretar generai al Partidului Comunist Român, 
Președintele Republicii Socialiste RomâniaMult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu,Participanții Ia Congresul Societății de Cruce Roșie din Republica Socialistă România, întrunit la București in ziua de 8 septembrie 1983, în numele tuturor membrilor organizației, își exprimă încă o dată și cu acest prilej totala lor adeziune la politica internă și externă profund umanistă a partidului și statului nostru, sentimentele lor cele mai alese de dragoste, stimă și deosebită recunoștință față de Partidul Comunist Român, față dc dumneavoastră, mult stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, cel mai iubit fiu al poporului, strălucit conducător al partidului și statului nostru, personalitate marcantă a vieții politice internaționale, recunoscută și apreciată pentru fermitatea cu care acționați pentru ca popoarele să se dezvolte in libertate, independență și suveranitate, să trăiască eliberate de coșmarul războiului, în înțelegere și pace.Prin gindirea și acțiunea dumneavoastră, prin neobosita dumneavoastră muncă in slujba patriei și poporului, prin tot ce întreprindeți, mult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu, întruchipați omul, comunistul dc omenie al cărui crez de muncă și viață înseamnă liniștea, bunăstarea și fericirea poporului. neatirnarea patriei, progresul și pacea lumii.Cu simțăminte de înălțător patriotism dăm glas mîndriei de a fi contemporani ai omului și conducătorului de țară al cărui nume definește epoca de cea mai mare strălucire din istoria patriei — epoca Ceaușescu.Delegații și invitații la forumul Crucii Roșii române au primit cu vie satisfacție Mesajul pe care l-ați adresat congresului și, in numele tuturor membrilor organizației, va exprimăm cele mai sincere mulțumiri și recunoștința noastră profundă pentru aprecierile făcute, pentru prețioasele indicații pe care le-ați dat organizației în vederea îmbunătățirii continue a activității, sporirii calității tuturor acțiunilor.Desfășurat în climatul de puternică angajare a tuturor fiilor patriei pentru înaintarea neabătută pe îndrăznețul și luminosul drum deschis cu 18 ani în urmă de cel de-al IX-lea Congres al partidului, pentru transpunerea in viață a hotărîrilor Congresului ai XH-iea și Conferinței Naționale ale partidului, a orientărilor și indicațiilor date de dumneavoastră, tovarășe Nicolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, președintele Republicii, cu privire la perfecționarea întregii activități economieo-sociale din țara noastră, la îndeplinirea în cele mai bune condiții a prevederilor planului pe 1983 și pe întregul cincinal, Congresul Crucii Roșii a analizat cu exigență și răspundere, in spirit critic și autocritic, activitatea organizației noastre în ultimii cinci ani.Avînd drept document dc referință Mesajul pe care dumneavoastră l-ați adresat congresului, forumul Crucii Roșii a stabilit, totodată, direcțiile de acțiune in viitor, sarcinile prioritare ale organizației in vederea sporirii aportului ei la înfăptuirea politicii sanitare, profund umaniste a partidului și statului nostru, pentru întărirea stării de sănătate, a vigorii și capacității de muncă ale poporului nostru, condiție a progresului continuu al patriei.Participanții la congres își exprimă hotărirea nestrămutată de a urma neabătut exemplul dumneavoastră de generozitate, dragoste și dăruire față de om și folosesc acest prilej pentru a vă exprima încă o dată cele mai profunde sentimente de recunoștință și aleasă prețuire pentru modul în care acționați

pentru promovarea în viața socială a țării a înaltelor valori morale ale umanismului socialist, a grijii față de om.In activitatea educativ-sanitară și social- umanitară, în preocuparea constantă pentru ocrotirea sănătății și vieții oamenilor, un mobilizator și luminos exemplu ni-1 oferă tovarășa academician doctor inginer Elena Ceaușescu, strălucit reprezentant al științei românești, modei de devotament, înalt umanism, de dăruire pentru binele și fericirea poporului.Călăuzită de clarvăzătoarele dumneavoastră indicații, Societatea de Cruce Roșie, membră a Frontului Democrației și Unității Socialiste, vă asigură că își va mobiliza toate forțele pentru continua perfecționare a activității sale, pentru creșterea aportului ei Ia ridicarea nivelului de cultură sanitară a populației, a participării tuturor cetățenilor la apărarea sănătății și vieții, contribuind astfel la realizarea mărețelor obiective aie dezvoltării economice și sociale a țării, ia fericirea și prosperitatea poporului român.Membrii organizației noastre sint profund recunoscători pentru tot ce ați întreprins și întreprindeți în scopul ridicării țării, noastre pe noi trepte de civilizație și progres, pentru ca prestigiul României socialiste să crească necontenit în lume și vă încredințează de totala lor adeziune la politica internă și externă a României socialiste, ce poartă amprenta gindirii dumneavoastră, mult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu — strălucit exemplu de promovare a spiritului de dreptate și echitate in viața internațională, militant consecvent pentru statornicirea unor relații, de egalitate și respect reciproc între națiunile lumii, apărător ferm ai dreptului fundamental al popoarelor la viață, la pace.Conștientă de adevărul că sănătatea și viața oamenilor șint indisolubil legate de pacea lumii întregi, Crucea Roșie română își va face un titlu de onoare de a participa alături de întregul nostru popor, de forțele progresiste și democratice la cauza atit de scumpă a apărării păcii, problema fundamentală a zilelor noastre, acționind in continuare. în spiritul principiilor politicii externe românești, ale cărei trăsături definitorii — înalta răspundere față de poporul rpmân, față de destinele întregii umanități, încrederea fermă în viitorul societății umane, în forța unită a popoarelor, în capacitatea lor de a făuri o lume mai dreaptă și mai bună — poartă pecetea prodigioasei dumneavoastră activități teoretice și practice, mult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu, personalitate marcantă a vieții politice internaționale, recunoscută pentru abordarea in spirit revoluționar, științific și novator a problemelor majore cu care se confruntă omenirea.Participanții la Congresul Crucii Roșii, oameni ai muncii din întreaga țară, femei și bărbați, tineri și vîrstnici, români, maghiari, germani și de alte naționalități, vă asigură, mult stimate și iubite tovarășe Nicolae Ceaușescu, că na vor precupeți nici un efort pentru a urma neabătut vibrantul dumneavoastră îndemn cuprins in Mesajul adresat congresului și vă urează ani mulți, sănătate și putere de muncă, intru noi și mereu mai strălucite împliniri in prodigioasa dumneavoastră activitate revoluționară și patriotică consacrată cauzei socialismului și comunismului, progresului -și prosperității patriei noastre, fericirii și bunăstării poporului, afirmării în continuare a națiunii române, consecventă promotoare a păcii, înțelegerii și colaborării între, toate popoarele lumii.
CONGRESUL SOCIETĂȚII DE CRUCE ROSIE 

DIN REPUBLICA SOCIALISTĂ ROMÂNIA

Cruce Roșie și Semilună Roșie, Andree Weitzel, din partea Comitetului Internațional al Crucii Roșii, precum și șefii delegațiilor societăților naționale de Cruce Roșie și Semilună Roșie din Bulgaria — Sybila Radeva ; Cehoslovacia — Ervin Zeman ; R.D. Germană — Johannes Hengst ; Grecia — Oreste Lou- ridis • Iugoslavia — Slobodan Kalezici ; Polonia — Stanislaw Bohdanowicz ; Turcie — Nejat GUIecek ; Ungaria — Iulia Ka- posvari ; Uniunea Sovietică — Zinaida Kuzis’cina.Delegații la Congres au aprobat în unanimitate Raportul de activitate al' Consiliului Națio
plecării președintelui Repu
blicii Botswana, președinte al 
Partidului Democratic din 
Botswana, Quett Masire, care, 
la invitația tovarășului 
Nicolae Ceaușescu, secretar 
general st Partidului Comu
nist Roman, președintele Re
publicii Socialiste România, șt 
a tovarășei Elena ceaușescu, 
â efectuat, împreună cu doam
na Masire, o vizită oficială de 
prietenie in țara noastră.

• închiderea programului 

nal, Raportul Comisiei de revizie și Raportul la statut. S-a adoptat, de asemenea, Rezoluția Congresului Societății de Cruce Roșie.La ultimul punct al ordinii de zi, Congresul a ales Consiliul Național al Societății de Cruce Roșie format din reprezentanți ai comitetelor și comisiilor de Cruce Roșie, ai unor organizații de masă și obștești, ai unor instituții, precum și din muncitori, maiștri și tehnicieni, țărani cooperatori, cadre didactice și sanitare, personalități ale vieții științifice și culturale, ofițeri, femei casnice, pensionari — ro
Programul 1
15,00 Telex
15,05 R.P.D. Coreeană : Phenian
15,20 Emisiune în limba germa

nă
17.15 Seara Televiziunii Bulgare 

(color)
18,00 închiderea programului
20,00 Telejurnal (parțial color)
20.15 Actualitatea în economie
20,25 Cadran mondial
20,50 Seara Televiziunii Bulgare 

(color) • Melodii îndrăgite cu 
Vasil Naidenov • Film artistic : 
„Viață dublă“. Premieră TV

22,30 Telejurnal (parțial color) 

mâni, maghiari, germani și de alte naționalități — reflectind caracterul de masă, larg reprezentativ al acestei organizații.în cadrul primei sale plenare. Consiliul Național a ales Biroul Executiv. In funcția de președinte al Consiliului Național a fost aleasă tovară.șa Lidia Orădean, secretar de stat in Ministerul Sănătății.într-o atmosferă de puternic entuziasm, de deplină angajare, participanții Ia Congres au a- dresat o telegramă tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România.
Programul 2
15.00 Telex
15,05 Blocnotes bucureștean — 

informații utilitare
15,25 Stadion — emisiune de ac

tualitate sportivă
16,10 Seara Televiziunii Bulgare
16,40 Film artistic „Iubire". Pro

ducție a studiourilor cinemato
grafice indiene. Premieră pe țară

18,00 închiderea programului
20,00 Telejurnal
20.15 Dezbateri culturale
20,45 Generația deceniului IX
21,00 Estivala ’83 Concertul Fi

larmonicii „George Enescu"
22,30 Telejurnal

VIZITA OFICIALA III PiilIM h IAIIA iASIIiĂ 
A PREȘEDIMTELIIIREPUBLICIIIKITSWAVA, 

IJIIETT K. .1. MASIRE

(Urmare din pag. I)România Si Botswana vor dezvolta conlucrarea pe plan internațional. aducindu-și contribuția la soluționarea constructivă a problemelor complexe ce confruntă omenirea, la cauza destinderii și colaborării între toate națiunile lumii.Președinții Nicolae Ceaușescu și Quett K.J. Masire au relevat necesitatea continuării dialogului la nivel înalt româno-bots-
La întreprinderea de mașini- 

unelte și agregate Bucureștiîn cursul dimineții de joi, președintele Republicii Botswana, președintele Partidului Democratic din Botswana, Quett K.J. Masire, împreună cu celelalte persoane oficiale care îl însoțesc, au vizitat întreprinderea de mașini-unelte și agregate — București, prilej de a cunoaște în mod direct experiența și realizările colectivului acestei reprezentative unități a industriei românești.în această vizită, înaltul oaspete a fost însoțit de Alexandru Necula, ministrul industriei de mașini-unelte, electrotehnică și electronică. Constantin Oan- cea, adjunct al ministrului afacerilor externe, general-locote- nent. Constantin Popa, locțiitor al șefului Marelui Stat Major, de alte persoane oficiale române.La sosire, oaspeții au fost salutați de Florian lonescu, președintele Consiliului popular al sectorului 3 al Capitalei. de membri ai conducerii centralei industriale de resort și ai întreprinderii.Directorul unității, Sergiu Pirneci, a prezentat date privind profilul și dezvoltarea întreprinderii, orientată spre fabricarea mașinilor-unelte de mare gabarit și complexitate tehnică, mașini specializate, centre de prelucrări, sisteme de mașini, prevăzute în marea lor majoritate cri echipamente electronice de comandă, comenzi numerice.
AGENDACu prilejul aniversării victoridî revoluției socialiste in Bulgaria, ambasadorul acestei țări la București, Todor Stoicev, a oferit, joi la amiază, un cocteil.Au participat tovarășii Ilie Verdeț, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., Ștefan Bîrlea, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R.. președintele Comitetului de Stat al Planificării, Ion M. Nicolae, viceprim-ministru al guvernului. Tamara Dobrin, președintele executiv al Consiliului Național al Frontului Democrației și Unității Socialiste, Iosif Uglar, vicepreședinte al Consiliului Național al F.D.U.S., Trandafir Cocârlă, ministrul energiei electrice. Ion Catrinescu, ministru secretar de stat la Ministerul Industriei Construcțiilor de Mașini, Mihai Nicolae. adjunct de șef de secție la C.C. al P.C.R., Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, general-locotenent Gheorghe Gomoiu, adjunct al ministrului apărării naționale, reprezentanți ai unor instituții centrale și or
SPORT

CAMPIONATELE EUROPENE DE TIRLa Poligonul Tunari din Capitală s-au încheiat joi întrecerile Campionatelor europene de tir, la care au fost prezenți peste 800 de sportivi și sportive din 26 de țări. La această competiție de anvergură, reprezentanții României au avut o comportare remarcabilă cucerind 11 metalii : una de aur : Maria Macovei, la pistol standard senioare, patru de argint : Dorina Guler, la pistol standard senioare, Ion Jol- dea, pușcă liberă 60 focuri poziția culcat juniori, echipele de pistol standard senioare și de pistol viteză, 6 medalii de bronz: Sorin Babii, la pistol liber juniori, Lia Mihai, la talere aruncate din turn, junioare, echipele de pușcă liberă juniori, de pistol standard junioare, pistol liber seniori și pistol liber juniori.In ultima zi, cea mai interesantă probă a fost cea de talere aruncate din turn, pentru stabilirea medaliaților fiind necesare trei baraje, care, în cele din urmă, n-au reușit să departajeze ocupanții locurilor 3 și 4, Ole Rasmussen (Danemarca) și Valeri Timokin (U.R.S.S.), ambii recompensați cu medalia de bronz. Victoria a revenit lui Bernhard Hochwald (R.D. Germană) — 197 t.d., urmat de italianul Giancarlo Mecocci — 197 t.d. (25, 25), Ole Rasmussen (Danemarca) și Valeri Timokin 

wanez, care are o însemnătate deosebită pentru promovarea prieteniei și colaborării dintre partidele, țările și popoarele noastre.Convorbirile au avut loc în aceeași atmosferă cordială, de înțelegere și respect reciproc, relevînd dorința ambelor părți de a extinde și aprofunda colaborarea dintre cele două state pe diverse planuri, de a întări conlucrarea pe arena internațională dintre Republica Socialistă România și Republica Botswana.

afișaje de cote. Reține atenția faptul că in prezent aproximativ 65 tipuri de mașini-unelte și agregate sint exportate in circa 25 de țări de pe toate continentele.In timpul vizitei prin sectoarele de bază ale întreprinderii, oaspeții au putut urmări procesul tehnologic și de montaj al unor mașini, precum și dinamica productivității muncii, a produselor noi și reproiectate, care reprezintă anual circa 20 la sută din totalul producției.Șeful statului botswanez s-a interesat de parametrii tehnici și calitativi ai utilajelor, avînd cuvinte de apreciere pentru 'nivelul tehnic superior la care sint realizate produsele și pentru modul în care este organizat întregul flux tehnologic.Pe parcursul vizitei, oaspeții botswanezi au fost intîmpinați cu căldură, cu sentimente prietenești de muncitori.La încheierea vizitei, președintele Quett K. J. Masire a notat următoarele în cartea de onoare a întreprinderii : „Am fost impresionat în mod deosebit de tot ce am văzut in această unitate, de gradul ei înalt de tehnicitate, precum și de spiritul în care oamenii muncii de aici s-au angajat in activitățile lor specifice. Adresez cele mai calde felicitări și urări de noi succese colectivului întreprinderii pentru întreaga activitate 

ganizații de masă și obștești, oameni de știință și cultură, activiști de partid și de stat, generali, ziariști.Au luat parte șefi de misiuni diplomatice acreditați in țara noastră, alți membri ai corpului diplomatic. 

pe care o desfășoară".în continuare, președintele Quett K.J. Masire a vizitat noile cartiere de locuințe Pantelimon, Balta Aibă și Titan, unde în anii construcției socialiste au fost puse la dispoziția oamenilor muncii peste 109 000 de apartamente.
Vizita la Institutul de cercetări, proiectări 

și inginerie tehnologică pentru mașini 
și utilaje agricole de ia BăneasaDupă amiază. președintele Republicii Botswana, președintele Partidului Democratic din Botswana, Quett K. J. Masire și persoanele oficiale care îl însoțesc au vizitat Institutul de cercetări, proiectări și inginerie tehnologică pentru mașini și utilaje agricole de la Băneasa și expoziția in care sint reunite importante realizări ale industriei de profil din țara noastră, înaltul oaspete a fost însoțit de loan Avram, ministrul industriei construcțiilor de mașini.La sosirea in această inipo"- tantâ unitate de cercetare și proiectare în domeniul mecanizării agriculturii, șeful statului Botswana a fost salutat de Gheorghe Dumitru, președintele , Consiliului popular al sectorului 1 al Capitalei, de membri ai conducerii institutului.Oaspeților le-au fost prezentate tractoare, agregate complexe pentru pregătirea terenului, pentru semănat și întreținerea culturilor, mașini utiliza

Vizita doamnei G. Masire la Muzeul 
colecțiilor de artă al Republicii Socialiste 

RomâniaJoi dimineață, doamna G. Masire a vizitat Muzeul colecțiilor de artă al Republicii Socialiste România, unde a fost Însoțită de tovarășele Suzana Gâdea, președintele Consiliului ■ Culturii și Educației Socialiste, și Emilia Sonea. vicepreședinte al Marii Adunări Naționale.Parcurgind principalele săli ce reunesc un tezaur de o inestimabilă valoare artistică, provenite din colecțiile unor pasionați iubitori de frumos, care, făcind dovada unor înalte trăsături patriotice, le-au donat țării, pentru a fi repuse in circuitul cultural
în zilele de 7 și 8 septembrie, delegația parlamentară din Republica Tunisiană, condusă de Mahmoud Messaadi, președintele Camerei, Deputaților, a vizitat municipiul lași.Delegația a fost însoțită de Virgil Teodorescu, vicepreședinte al Marii Adunări Naționale, de deputați in M.A.N. A luat parte Mohamed El Mokh- tar Zannad, ambasadorul Republicii Tunisiene la București.Parlamentarii tunisieni au vizitat întreprinderi industriale, instituții de artă și cultură. Universitatea „Al. I. Cuza“, monumente istorice, precum și unități agricole din zonă.La Poiana Brașov •— devenind o tradiție — a avut loc, în perioada 25 august—6 septembrie, o nouă sesiune a Școlii internaționale de fizică organizată anual în țara noastră sub direcția dr. Valentin Ceaușescu.Domeniul abordat de această dată a fost cel privind „aspecte fundamentale in fenomenele critice".La lucrările conferinței, purtate la un înalt grad de competență științifică, au participat peste Î00 de oameni de știință din țara noastră și alte 20 de țări.Cele 20 de lecții prezentate de

Organizarea competiției din acest an — cea mai dificilă, prin amploare — a fost foarte bună,
TURUL CICLIST AL ROMÂNIEICea de-a 5-a etapă a Turului ciclist al României, disputată pe traseul Deva—-Sibiu, a avut o desfășurare interesantă fiind marcată in final de o acțiune încununată de succes a sportivilor dinamoviști Cornel Nicolae și Mircea Romașcanu, care au sosit cu un avans de un minut față de primul pluton. La Sibiu primul a trecut linia de sosire Cornel Nicolae, înregistrat pe 116 km în 2h50T0” (medie orară de 40,630 km) urmat de Mircea

FINALELE „DACIADEI" LA CAIAC-CANOELa Snagov s-au încheiat întrecerile finalelor „Daciadei" la caiac-canoe. Campionul mondial Costică Olaru a ciștigat două titluri, terminînd învingător în probele de canoe simplu 500 m și 1 000 m. Tot o dublă victorie a obținut și echipajul clubului Steaua (Ionel Constantin, Nicolae Fedosei, Angelin Velea, Ionel Lețcaie) în proba
CAMPIONATELE REPUBLICANE 

LA JUDO - SENIORIîn sala de atletism a Complexului sportiv „23 August" din Capitală au început finalele campionatelor republicane și ale „Daciadei" la judo-seniori.La categoria 95 kg, pe primul

Parcurgind principalele artera ale acestor cartiere, înaltul oas*  pete a avut posibilitatea să cunoască aspecte ale dezvoltării edilitare a Bucureștiului, expresie a eforturilor făcute de partidul și statul nostru pentru continua îmbunătățire a condițiilor de viață ale populației.

La București s-au încheiat, joi, lucrările celei de-a 3-a sesiuni a Comisiei mixte româno- ghaneze de cooperare economică și tehnică. Tovarășul Ion M. Nicolae, viceprim-ministru ai guvernului, președintele părții române in comisie, și dr. Geprge Opoku, ministrul industriilor, științei și tehnologiilor al Republicii Ghana, președintele părții ghaneze in comisie, au semnat un protocol. Documentul prevede acțiuni de cooperare in domeniile construcțiilor de mașini, mineritului, exploatării petrolului, industrializării lemnului, agriculturii, precum și in alte domenii de interes reciproc. De asemenea, au fost stabilite măsuri pentru dezvoltarea și diversificarea schimburilor comerciale dintre cele două țări.

(U.R.S.S.) — cite 196 t.d. (25, 25, 25) Norbert Homann (R.F.G.) — 196 (21, 24, 25).Pe echipe, a ciștigat U.R.S.S. — 436 t.d., urmată de Franța — 435 t.d. și Suedia — 435 t.d.Iată rezultatele înregistrate în proba de pușcă standard 3X20 focuri : individual : Marlies Helbig (R.D. Germană) — 582puncte ; 2. Nonka Matova (Bulgaria) — 580 p ; 3. Vesela Leșeva (Bulgaria) — 576 p • echipe : 1. R.D.G. — 1730 ; 2. Bulgaria — 1727 p : 3. U.R.S.S. — 1724 p.
★La încheierea campionatelor. Otto Horber, delegat tehnic al Uniunii Internaționale de Tir (U.I.T.), a( declarat redactorului sportiv al 'Agerptes : „Am asistat aici, la' București, la una dintre cele mai puternice — valoric vorbind — competiții ale disciplinei noastre. Rezultatele de cel mai înalt nivel, întrecerile aprige au fost posibile, în opinia mea, datorită condițiilor excelente oferite de Poligonul Tunari, pe care mă aflu pentru a șasea oară la campionatele continentale. Dincolo de succesul competiției in sine, de recorduri, ne va rămîne in memorie, pentru multă vreme, căldura și atenția cu care am fost înconjurați noi, oaspeții campionatelor. Am putut constata din nou ospitalitatea, sentimentele de prietenie nutrite de poporul român.

te în legumicultura, silvicultură și pomicultură, pentru recoltarea culturilor. Explicațiile primite cu acest prilej au oferit oaspeților posibilitatea de a lua cunoștință de preocupările specialiștilor români in direcția proiectării și fabricării de mașini agricole complexe, care efectuează. in condiții de inalt randament, mai multe lucrări importante.Președintele botswanez a manifestat un deosebit interes fațâ de nivelul tehnic superior la care sint realizate aceste mașini și utilaje și și-a exprimat satisfacția de a fi putut cunoaște realizări de prestigiu ale constructorilor de mașini agricole din țara noastră, pe care i-a felicitat pentru succesele obținute.In timpul vizitei și la plecare. șeful statului botswanez a fost salutat cu deosebită căldură de gazde, de oamenii muncii prezenți, care au aplaudat îndelung, au ovaționat pentru prietenia româno-botswaneză.

național, doamna G. Masire a apreciat originalitatea formulei de prezentare a colecțiilor in cadrul muzeului, frumusețea pieselor expuse.Conscmnindu-și impresiile în cartea de onoare, oaspetele și-a exprimat satisfacția de a fi avut prilejul să cunoască un interesant lăcaș de cultură în care și-au găsit loc, pe măsura valorii lor artistice, capodopere românești și străine și a apreciat grija și atenția deosebită pe care le acordă partidul și statul român păstrării și valorificării patrimoniului cultural național.
cei mai buni specialiști ai domeniului au contribuit, atit la clarificarea unor aspecte esențiale ale teoriei fenomenelor critice, cit și la creșterea nivelului de pregătire a parlicipanților. Oaspeții de peste hotare la a- ceastă importantă manifestare științifică organizată de țara noastră au dat o înaltă apreciere condițiilor și sprijinului de care se bucură cercetarea de fizică in România.

CRONICA 
U.T.C.în perioada 3—8 septembrie a.c„ o delegație a Federației Tineretului pe întreaga Chină, condusă de Gao Zhanxiang, vicepreședinte al organizației, a efectuat o vizită în țara noastră la invitația Uniunii Tineretului Comunist.Delegația a avut convorbiri Ia C.C. al U.T.C., s-a intîlnit cu tineri și cadre ale U.T.C. și U.A.8.C.R., a vizitat obiective economice și social-cul- turale din Capitală și din județul Prahova.

în condițiile în care la București s-au reunit, intr-un singur concurs, trei campionate".
Romașcanu — același timp. Pe locul trei, Ia 59 de secunde, a sosit Gh. L&utaru.In clasamentul general individual conduce M. Romașcanu, urmat de I. Gancea — la 1’12”, C. Nicolae la 1’56”, V. Apostol — 1’59”, Gh. Lăutaru — Ia 2’26”.Clasamentul general pe echipe : 1. Dinamo I ; 2. Dinamo II; 3. Metalul Plopeni.Astăzi se desfășoară etapa a 6-a : Sibiu — Brașov (135 km).
de caiac—4 pe ambele distant» olimpice.Alte rezultate : canoe dublu 500 m $i 1 000 m : Dinamo (Feodor Gurei — Dumitru Batiu); caiac simplu — 500 m : Vasile Dîba (Dinamo); caiac simplu — 1000 m : Ionel Bîrlădeanu (Steaua); caiac dublu fete : Steaua (Afafia Buhaev — Nas- tasia lonescu).
loc s-a clasat Costel Năfticâ (Politehnica Iași), iar la categoria peste 95 kg victoria a revenit lui Mihai Cioc (Dinamo Brașov),întrecerile continuă astăzi, d*  Ia ora 14,00.



Poziția României, concepția și aprecierile președintelui 
Nicolae Ceaușescu privind reuniunea de la Madrid,

UI HOTARE
—( «știri, note, comentarii note,comentarii*  )

Poporul Bulgariei vecine și 
prietene sărbătorește astăzi 
cea de-a 39-a aniversare a 
victoriei revoluției socialiste de 
la 9 septembrie 1944, eveni
ment de însemnătate deosebită 
in istoria patriei sale. Ziua de 9 
septembrie 1944, ziua insurec
ției forțelor patriotice organi
zate și conduse de Partidul 
Comunist Bulgar, a marcat o 
încununare a. luptei purtate, 
veacuri la rind. de către po
porul bulgar pentru scutura
rea jugului dominației străi
ne, pentru înfăptuirea idealu
rilor sale de eliberare națio
nală și socială, a deschis în 
viața sa o nouă epocă, de 
profunde prefaceri revoluțio
nare.

Anii care au trecut de la a- 
cest. eveniment consemnează 
realizări remarcabile în toate 
domeniile de activitate : în e- 
conomie, unde s-au pus cu d- 
devătat bazele unei, industrii 
puternice, diversificate, con
comitent cu mecanizarea și 
modernizarea agriculturii, în 
știință și cultură. în creșterea 
continuă a nivelului de trai. 
Pe harta țării au apărut nu
meroase obiective industriale, 
care au condus la creșterea 
considerabilă a producției în 
raport cu cea existentă' îna
inte de eliberare. In present, 
poporul bulgar se află in pli
nă activitate consacrată înde
plinirii obiectivelor trasate de 
cel de-al Xlî-lea Congres al 
P.C. Bulgar, pentru realizarea

De mai multe ori, în cădrul convorbirilor purtate cu interlocutorii întâlniți în timpul călătoriei prin țara vecină și prietenă, aveam să consemnez m carnetul de reporter faptul eă in prezent economia Bulgariei realizează, numai în ' trei zile, întreaga producție industrială a anului 1939. De a- semenea, vizitînd o serie de unități economice, am avut ocazia să surprind „pe viu" mărturii grăitoare ale acestei afirmații care revenea ca un laitmotiv in discuțiile avute, afirmație cu multiple semnificații pentru poporul bulgar. Pentru că, atunci cînd vrei să sublimezi uriașul salt înregistrat de economia bulgară, trebui» neapărat să ai în vedere, în primul rînd, situația existentă la începutul drumului. Iar acest început semnifică instalarea puterii populare, la 9 septembrie 1944. și inaugurarea unei vaste opere de transpunere în fapt a o- rientărilor stabilite de Partidul Comunist Bulgar pe planul vieții politice’ și econoriîico- sociale.Oriunde te-ai afla pe pămîn- tul Bulgariei. întîlnești semnele puternice ale devenirii socialiste : în cei 39 de ani care au trecut de la. victoria revoluției socialiste, cbta-parte a produselor industriale reprezintă 64,4 la sută din venitul național, în timp ce în anul 1939 aceasta era de numai 15 la sută : producția mijloacelor de producție a crescut de 210 ori. producția bunurilor de consum de 36 de ori, producția de energie electrică de 135 de ori, cea a industriei chimice de 587 de ori. în ceea ce privește industria constructoare de mașini, cota parte a acesteia în întreaga producție industrială reprezintă 78,8 la sută, înainte de eliberare ea fiind de 2,4 Ia sută. De fapt, industria constructoare de ma-' șini bulgară produce în prezent în numai 2 ore cît producea in decursul întregului an 1934. Sînt acestea doar cîteva din cifrele care oglindesc ritmurile înalte ale dezvoltării în toate sectoarele e- conomiei bulgare.La fel de grăitoare sînt șî faptele de muncă ale poporu

sarcinile imediate și de perspectivă pentru continuarea 
procesului de edificare a securității și dezvoltarea 

cooperării în Europa
prezentate de ministrul român al afacerilor externeMADRID S (Agerpres) — Corespondență de la Gh. Sprințeroiu : Joi la Palatul Congreselor din capitala Spaniei 'au continuat lucrările reuniunii miniștrilor de externe ai statelor participante la Conferința pentru securitate și cooperare in Europa. în cursul ședințelor plenare din cea de-a doua zi, prezidate de reprezentanții R.D.G. și, respectiv. S.U.A., au luat cuvîntul miniștrii de externe ai Ungariei, Austriei, Iugoslaviei, Liechtenstein, Islandei, României, Belgiei, Olandei,

Bulgariei. Danemarcei, Monaco, Italiei, Finlandei, Franței și Norvegiei.. Poziția României, concepția și aprecierile președintelui Nicolae Ceaușescu privind reuniunea de la Madrid, sarcinile imediate și de perspectivă pentru continuarea procesului de edificare a securității și dezvoltarea cooperării în Europa au fost prezentate de tovarășul Ștefan Andrei, ministrul afacerilor externe, in cadrul ședinței plenare de dimineață.Cu aproape trei ani în urmă, In această sală, delegația țării mele, dind expresie vocației de pace și colaborare a poporului român, sublinia însemnătatea deosebită pe care o dobîndea, în condițiile existente în Europa, deschiderea reuniunii de la Madrid, chemată să dea un nou impuls înfăptuirii Actului fina! de Ia Helsinki pentru continuitatea procesului destinderii, pentru întărirea păcii și securității, a unei cooperări durabile între toate statele continentului. După o lungă perioadă de tratative, nu lipsite de asperități și incertitudini, care aU solicitat eforturi, , spirit’ de înțelegere si conlucrare, am ajuns în faza finală a reuniunii. Doresc să exprim satisfacția guvernului român față de acordul realizat în încheierea lucrărilor reuniunii, care semnifică un moment, nou în viața politică europeană si internațională. „Considerăm a- cest acord — arăta recent președintele României, Nicolae Ceaușescu — ca o rază de lumină care poate duce la noi rezultate pozitive pe calea destinderii. a dezarmării și păcii".Reuniunea de la Madrid și-a desfășurat lucrările într-o perioadă marcată de evoluția deosebit. de complexă și contradictorie a situației internaționale, de creștete a încordării intre .state, intensificarea fără precedent a cursei înarmărilor, apariția unor noi focare de tensiune și conflicte, adincirea decalajului între țările bogate și cele sărace, amplificarea crizei economice. Desigur, această situație s-a reflectat și’ asupra desfășurării lucrărilor reuniunii. Ca urmare a eforturilor depuse de toate statele semnatare ale Actului final, a continuat însă să se mențină dialogul, să se caute și să se găsească punctele de convergență.Rezultatele pozitive ale reuniunii noastre pun în evidentă adevărul axiomatic că nu există probleme, oricît de complicate, care să nu poată fi rezolvate pe calea tratativelor, atunci cînd sg dă dovadă de rațiune politică, de spirit constructiv și dorință de cooperare, cînd se pornește de la interesele majore ale popoarelor. ale păcii și securității întregii lumi.Reuniunea de la Madrid poate fi considerată ca un pas înainte, ca începutul unei noi etape pe calea adîncirii și consolidării procesului inceput la Helsinki. Raportate ■ la condițiile internaționale complexe și dificile în care s-a desfășurat reuniunea, ele pun în lumină nu numai vitalitatea procesului inaugurat la Helsinki, ci și faptul că edificarea securității europene se fundamentează pe realitățile și cerințele obiective ale situației de pe continent, răspund intereselor vitale ale popoarelor noastre, ale tuturor popoarelor lumii.Documentai final este, neîndoielnic, substanțial și destul de echilibrat pentru a putea fi considerat o sinteză pozitivă a eforturilor noastre comune. Desigur, unele prevederi . ar fi putut fi tratate mai aprofundat, in formulări mai concrete, mai directe, după cum. de asemenea,, in document și-gr fi putut găsi locul și alte aspecte importante ale securității și cooperării în Europa. El este insă rezultatul unor compromisuri al tuturor părților participante, al căutărilor pentru' găsirea de soluții reciproc acceptabile.Considerăm deosebit de pozitiv faptul că la reuniunea de la Madrid s-a realizat consensul pentru convocarea Conferinței consacrate măsurilor de creștere a încrederii, securității și dezarmării in Europa- Pentru prima oară in istoria continentului, va exista un for de negocieri cu participarea tuturor statelor semnatare ale Actului final, ac- țiorund pe baza regulilor de procedură ale C.S.C.E., in vederea adoptării de măsuri . de încredere. dezangajare militară si dezarmare în Europa, fără de care nu pot fi concepute progrese reale în direcția deștinde- rii, colaborării și înțelegerii pe continentul nostru-De asemenea, Documentul final tratează in mod explicit ..Urmările CXC.E.", asigurind continuitatea procesului multilateral inceput la Helsinki, deși, în această privință, nu putem sa nu remarcăm cu regret tendințe de discriminare manifestate față de unele țări ce s-au oferit sâ găzduiască diversele reuniuni care urmează a fi organizate în cadrul continuității procesului.în spiritul Aci-ului final sini de relevat, totodată, prevederile care reafirmă angajamentul statelor participante de a aplica în mod ferm in relațiile dintre ele, ca și în relațiile cu alte țări, principiile independenței, egalității și respectului reciproc, de a lărgi și dezvolta cooperarea pe continent. Prevederile privind cooperarea economică ca și cele privind colaborarea în domeniile educației, științei, culturii, informației și contactelor umane se constituie în părți substanțiale ale Documentului $1 corespund in general literei șl spiritului Actului final.România a participat la lucrările reuniunii de la Madrid animată constant de dorința de colaborare, de a aduce o contribuție constructivă la încheierea el cu rezaîltate pozitive, care să corespundă așteptărilor popoarelor europene. în acest sens. țara noastră a acționat pentru elaborarea unul docu
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ment final de substanță, echilibrat, care să cuprindă hotăriri șî măsuri concrete, de natură sâ dinamizeze aplicarea documentelor semnate la Helsinki, să stimuleze continuarea și adincirea procesului de cooperare multilaterală, inițiat de Conferința pentru securitate și cooperăre în Europa. în acest spirit. România a avansat o serie de propuneri în domeniile politic, militar, economic și cultural și, în interesul înțelegerii și colaborării pe continentul nostru, a manifestat receptivitate față de propunerile și pozițiile celorlalte state. Dovedind spirit constructiv și răspundere față de soarta reuniunii. România a intervenit pentru depășirea momentelor de încordare, a contribuit la orientarea eforturilor pentru realizarea consensului. Așa cum bine se cunoaște, președintele Nicolae Ceaușescu a acționat personal prin mesaje, intervenții și luări de poziție contribuind direct la dinamizarea negocierilor și finalizarea lor cu succes.Acum, cînd în urma eforturilor colective acest obiectiv a fost realizat, guvernul și poporul român își exprimă speranța și convingerea că hotări- rile reuniunii de la Madrid, semnificative prin ele insele, vor constitui un imbold pentru toate statele participante de a acționa pentru transpunerea in viață a înțelegerilor, că vor mobiliza guvernele, forțele politice, popoarele, opinia publică, la întreprinderea de acțiuni concrete care să ducă la întărirea încrederii, securității, dezarmării, înțelegerii și colaborării pe continent.S-au împlinit, zilele acestea. 44 de ani de la declanșarea celui de-al doilea război mondial care a provocat imense pierderi umane și materiale atit pe continent cit și in întreaga lume. Trăgînd învățămintele ce se impun din marile și tragicele lecții ale istoriei. România consideră că în centrul securității europene trebuie puse o- prirea cursei înarmărilor, trecerea la dezarmare și, in primul rînd, la dezarmarea nucleară.Problema fundamentală pentru Europa cate in momentul de față perspectiva amplasării, încă în acest an. a noilor rachete nucleare cu rază medie de acțiune. Aceasta ar deschide calea intensificării cursei inarmărilor, ar crește pericolul de război, in primul rind de război nuclear și ar pune in pericol existența tuturor popoarelor europene, însăși Viața și civilizația umană, în prezent, este necesar să facem totul pentru a opri amplasarea rachetelor cu rază medie de acțiune in Europa și a determina trecerea Ia retragerea celor existente. România consideră că nu există nici o justificare pentru acceptarea ca un fapt împlinit a amplasării noilor rachete nucleare. Statele, guvernele care vor face acest lucru își asumă o mare răspundere in fața propriilor popoare, în fața întregii omeniri.România apreciază că prin noi eforturi, prin tratative desfășurate într-un spirit de conlucrare, acționindu-se cu întreaga răspundere și de-o parte și de alta, este posibil să se ajungă la un acord corespunzător care să asigure oprirea amplasării de noi rachete, retragerea Si distrugerea celor existente. Pornind tocmai de la acest deziderat major, președintele României. Nicolae Ceaușescu, a adresat, recent, mesaje președintelui Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S., Iuri Andropov, și președintelui S.U.A., Ronald Reagan, cerind să se facă totul pentru succesul tratativelor sovieto-americane de la Geneva. în cazul că pină la slîrșitul acestui an, negocierile nu se vor încheia cu rezultate pozitive, România a propus să se ajungă la înțelegerea ca amplasarea a noj, rachete cu rază medie de acțiune să fie amînată, cel puțin pină la sfîr- șitul anului 1984, începutul anului 1985, iar in acest timp să continue negocierile. în perioada aceasta, U.R.S.S. să dea garanții, în sensul declarațiilor sale anterioare, că vor opri desfășurarea de noi rachete cu rază medie de acțiune și modernizarea lor și se va reduce în mod unilateral o parte a acestora aflate în zona europeană a teritoriului U.R.S.S. Totodată, în condițiile în care nu se va ajunge la un acord în legătură cu aceste propuneri, președintele României a propus să se aibă în vedere cel puțin să nu fie amplasate rachete cu rază medie de acțiune pe teritoriul Republicii Federale Germania. Republicii Democrate Germane, Republicii Socialiste Cehoslovace și al altor state, ca o măsură intermediară pină Ia realizarea unei înțelegeri finale în cadrul negocierilor de la Geneva.în Europa se află cea mai mare concentrare de armamente, inclusiv nucleare, aici stau față în față cele două blocuri militare opuse, create, așa cum se știe, în perioada „războiului rece" și care alimentează neîncrederea și confruntarea. Această situație impune măsuri energice și consecvente în direcția lichidării politicii de bloc, reducerii activităților nțilitare ale celor două blocuri, restrîngerii ariei geografice a competiției militare și scoaterii de sub pericolul nuclear a unor zone cît mai întinse, dezangajării militare cît mai largi.

Este bine cunoscut că uriașa acumulare de armament pe continentul nostru impune țărilor membre ale celor două blocuri militare alocarea unor importante resurse materiale care. în loc să fie investite pentru dezvoltarea lor proprie, pentru sprijinirea țărilor in curs de dezvoltare, sint absorbite de bugetele militare. Pornind de lâ ■ aceste considerente, România a propus începerea <le negocieri directe între statele participante la Tratatul de la Varșovia și statele membre ale N.A.T.O., cu privire la înghețarea și reducerea cheltuielilor militare, Ia dezarmare și înlăturarea pericolului unui război. Realizarea unei înțelegeri intre statele care aparțin celor două alianțe militare ar avea o pondere însemnată în procesul dezarmării generale., în ceea ce o privește. România a hotărît înghețarea bugetului său militar pină în 1985 la nivelul anului 1982.O contribuție importanță la dezangajarea militară, sporirea securității și încrederii în Europa ar constitui-o crearea de zone dcnuclearizate în diferite părți ale continentului. în a- ceastă direcție se înscrie și propunerea României privind transformarea Balcanilor într-o zonă a păcii și bunei vecinătăți. a prieteniei și colaborării, lipsită de arme nucleare, de trupe și baze militare. Pentru atingerea acestui obiectiv, președintele Nicolae Ceaușescu a propus ținerea unei întilniri la nivel înalt a țărilor din zonă care să examineze căile de întărire a încrederii, a colaborări și păcii în Balcani.România acordă o importanță deosebită deschiderii la începutul anului 1984 a Conferinței pentru măsuri de creștere a încrederii și securității și dezarmare în Europa, menită să asigure cadrul organizatoric adecvat pentru mobilizarea eforturilor in această direcție. Va fi necesar ca această conferință. în care popoarele europene își pun mari speranțe, să fie temeinic pregătită și organizată ca parte integrantă a procesului de securitate si cooperare în Europa, in strictă conformitate cu spiritul și litera . Actului final. Prin eforturi comune, țările, popoarele europene pot si trebuie să transforme vechiul dicton ..si vis pacem para bellum" în unul nou, dătător de speranțe și încredere „si vis pacem, para pacem". prin înfăptuirea căruia se vor goli arsenalele și se vor umple grî- narele.în aceeași ordine de idei, este necesar să se intensifice eforturile pentru a se depăși ritmul lent, neproductiv al negocierilor de la Viena, în totală discordanță cu ritmul in care cresc înarmările pe continent. Realizarea unui prim acord, chiar cu valoaTe limitată, ar constitui o măsură de încredere cu efecte pozitive în viața continentului european.încheierea cu rezultate pozitive a Reuniunii de la Madrid trebuie să deschidă un cîmp larg de acțiune pentru reluarea, dezvoltarea șî îmbogățirea, pe baze noi, a dialogului european. Popoarele continentului au multe tradiții și preocupări comune, dar mai cu seamă multe probleme comune de rezolvat.Nu se poate vorbi de edificarea securității europene. fără dezvoltarea cooperării economice, fără lărgirea schimbului comercial, fără conjugarea eforturilor pentru progresul economic și social al tuturor națiunilor. Practicile discriminatorii, barierele artificiale ridicate în calea conlucrării între popoare, care au devenit tot mai numeroase in ultima vreme, constituie obstacole în calea cooperării, factori generatori de tensiune și neîncredere și care trebuie înlăturați cît mai neîntârziat. în condițiile revoluției tphnico-ști-. ințifice a lumii contemporane, colaborarea în domeniul științei și tehnologiei dobîndeste, de asemenea, o stringență deosebită contribuind atît la propășirea țărilor europene, la creșterea schimburilor în dezvoltarea civilizației mondiale, cît și la apropierea între națiuni. Nu mai puțin importantă este intensificarea schimburilor in domeniul culturii, pentru o mai bună cunoaștere și înțelegere reciprocă, pentru întărirea respectului și a prieteniei intre popoare. Realizarea unui proces înnoitor în viața Europei implică sporirea preocupărilor pentru cauza înfloririi personalității umane, respectarea -și promovarea drepturilor fundamentale ale omului. în primul rind dreptul la muncă, la educație și cultură, la o existentă liberă și demnă, la pace. ’Practica demonstrează in modul cel mai indubitabil că securitatea europeană depinde în ultimă instanță de modul în care toate statele vor respecta in relațiile dintre ele principiile independenței și suveranității naționale. egalității în drepturi și neamestecului in treburile interne, nerecurgerii la forță și la amenințarea cu forța, a principiilor înscrise în Actul final. Toate statele — indiferent de orînduire socială, mărime sau potențial — trebuie să participe, de asemenea, direct și neîngrădit, în mod egal, la dezbaterea și soluționarea multiplelor probleme ce confruntă Europa.Să nu precupețim nici un efort pentru vitalizarea si consolidarea procesului multilateral început la Conferința de la Helsinki, pentru ca statel-e semna

tare ale Actului final să dispună de acest cadru util și necesar în care să discute si să se soluționeze corespunzător problemele fundamentale ale păcii, dezarmării, securității și . colaborării pe continent. Pornind de la interesele și aspirațiile popoarelor noastre, este necesar să acționăm nu pentru scindarea Europei, nu pentru strangularea și blocarea circuitului de valori materiale și spirituale, ci să facem totul pentru crearea unei Europe unite, bazate pe respectul orinduirilor sociale și al independenței fiecărei națiuni. in care toate statele să conlucreze rodnic, pe bază de egalitate și respect reciproc, în care fiecare națiune să se poată dezvolta liber, la adăpost de orice agresiune, fără nici un amestec din afară. Este în interesul popoarelor noastre, al cauzei generale a păcii și înțelegerii internaționale ca țările Europei să-și afirme tot mai mult propria personalitate și răspundere, sâ folosească inestimabilul lor potențial în statornicirea pe continent a unui climat durabil de pace, securitate și colaborare, în soluționarea democratică și justă a marilor probleme care confruntă în prezent omenirea.Prin rezultatele ei. Reuniunea de la Madrid nu este numai un eveniment cu profunde semnificații în viața Europei ; ea prezintă o mare importantă și pentru pacea, securitatea și colaborarea în lume. Este evident că orice pas pozitiv, pe calea întăririi încrederii și destinderii în Europa are repercusiuni directe asupra însănătoșirii climatului internațional, continentul nostru jucînd un rol deosebit în politica mondială.Această realitate implică o mare răspundere din partea tuturor statelor semnatare ale Actului final în soluționarea problemelor de pe continent și a celor cu care, este confruntată omenirea. în acest sens, se impune ca Etiropa să manifeste o inițiativă sporită, să adopte o poziție mai activă, să aducă o contribuție proprie mai mare.Sîntem cu toții conștienți că problemele complexe ale lumii contemporane, stările de încordare și tensiune, instabilitatea mondială nu pot fi soluționate fără depășirea gravei anomalii pe care o reprezintă subdezvoltarea, decalajele ce separă marea majoritate a popoarelor de țările dezvoltate. Pornind de Ia strinsă interdependență economică dintre Europa și țările în curs de dezvoltare, este necesar ca statele europene avansate din punct de vedere economic, toate statele continentului să acționeze farm pentru convenirea prin dialog a unui sistem echitabil' de relații, care să contribuie la lichidarea acestor fenomene, Ia edificarea unei noi ordini economice internaționale.Europa poate contribui prin acțiuni conjugate la ușurarea grelei poveri pe care o reprezintă dobinzile ridicate pentru un număr mare de țări, reglementarea datoriei externe a unor state, facilitarea accesului țărilor în curs de dezvoltare la cuceririle științei și tehnicii contemporane, stabilirea unor raporturi echitabile între prețurile materiilor prime și ale produselor ■ industrializate, elaborarea și aplicarea unui program special de dezvoltare economică și socială a țărilor în curs de dezvoltare. Toate acestea pot reprezenta un aport de seamă la soluționarea problemelor mondiale. la depășirea actualei crize economice, la asigurarea stabilității politice și economice internaționale.Revine tuturor țărilor europene îndatorirea ca, în actuala situație internațională grevată de numeroase stări conflictuale și tensiuni — dintre care unele în imediata vecinătate a continentului nostru — să nu întreprindă nimic de natură să agraveze conflictele existente sau să creeze altele noi, ci, dimpotrivă, să-și aducă o contribuție activă, să facă totul pentru reglementarea neînțelegerilor și animozităților dintre state numai pe calea tratativelor, renunțîndu-se eu desăvîrșire la folosirea forței. Ia confruntarea militară, ereîndu-se condiții ca părțile implicate să-și rezolve singure problemele, fără intervenții și presiuni din afară.Guvernul și poporul român vor acționa și în continuare, in modul cel mai hotărît. pentru aplicarea în practică a Actului final semnat la Helsinki, a Documentului Reuniunii de la Madrid. Nu vom precupeți nimic pentru a contribui la înlăturarea pericolului unui război, pentru înfăptuirea dezarmării, în primul rînd a dezarmării nucleare, îmbunătățirea climatului general- european, respectarea neabătută a principiilor noi ale relațiilor dintre state, transpunerea in viață a înțelegerilor de la Madrid, pentru reluarea politicii de destindere, colaborare și respect al independenței naționale' a tuturor popoarelor. România consideră că nu există îndatorire mai înaltă decît aceea de a milita neobosit pentru realizarea progreselor așteptate de popoarele europene, de toate popoarele lumii, edificarea_ unei reale securități și a unei colaborări largi și nestingherite pe continentul nostru și pe plan mondial, asigurarea dreptului fiecărui popor de a-și hotărî în mod liber destinele, fără nici un amestec din afară.în încheiere, doresc să exprim, în numele guvernului român, calde mulțumiri guvernului Spaniei pentru ospitalitatea acordată pe parcursul desfășurării Reuniunii de la Madrid și să adresez poporului prieten spaniol cele mai bune urări de prosperitate și pace.

Lucrările Reuniunii 
regionale europene 
consacrate Anului 

Internațional al 
Tineretului (A.I.T.)în cadrul Reuniunii regionale europene consacrate Anului Internațional al Tineretului (A.I.T.), au continuat, joi, dezbaterile pe marginea proiectului programului de măsuri și activități, chemat să contribuie la evidențierea problemelor majore ale tineretului european, Ia sporirea participării acestuia la procesul dezvoltării pe plan național și internațional, Ia eforturile de edificare a unui climat de destindere, securitate, cooperare și pace pe continentul nostru și în întreaga lume.Pornind' de la deviza „Participare. Dezvoltare. Pace", cei prezenți la reuniune au avansat un mare număr de propuneri vizînd pregătirea și marcarea corespunzătoare pe plan regional european a Anului Internațional al Tineretului, în 1985, și continuarea preocupărilor privind tînăra generație în perioada ce va urma acestui important eveniment. S-a exprimat convingerea că actuala reuniune, de la Costinești, care se evidențiază printr-un pronunțat caracter de lucru, va conduce la elaborarea unui program de măsuri și activități privind tînăra generație, care să contribuie la sensibilizarea guvernelor țărilor europene, S.U.A. și Canadei, a organismelor și organizațiilor naționale și intemațioriale asupra problemelor specifice care confruntă tineretul de pe continentul european.Un loc important l-au ocupat discuțiile privind asigurarea unor drepturi specifice ale .tineretului, cum ar fi dreptul' la muncă, la educație și formațiune profesională, la sănătate și timp liber, afirmarea tinerelor fete, dreptul la dezvoltare armonioasă și participare activă la viața economică, social-poli- tică a fiecărei țări. De asemenea. pornind de la escaladarea Ia niveluri fără precedent a cursei înarmărilor, îndeosebi a Celor nucleare, cu consecințe dintre cele mai grave în primul rind asupra situației tinerei generații, participant» Ia reuniune examinează propuneri de acțiuni și măsuri pe plan național și regional, vizînd educarea tineretului în spiritul. idealurilor de pace, prietenie și cooperare intre popoare, sporirea și diversificarea schimburilor pe linie de tineret, implic^-ea tot mai activă a acestuia, a organizațiilor de tineret, indiferent de orientare. în ampla luptă unită a popoarelor pentru diminuarea pericolului unei conflagrații mondiale devastatoare, pentru edificarea unei lumi a păcii și progresului. Obiective nobile cărora le vor răspunde și manifestările ce se au in vedere in perspectiva A.I.T.Lucrările reuniunii continuă.
Adunarea festivă 

de ia PhenianPHENIAN 8 (Agerpres) — Cu prilejul celei dc-a 35-a aniversări a creării Republicii Populare Democrate Coreene. Ia Phenian, în prezența Conducerii de partid și de stat a R.P.D. Coreene, a numeroase delegații de peste hotare, a avut loc o adunare festivă.înainte de începerea adunării festive, tovarășul Kim Ir Sen. secretar general al C.C. al Partidului Muncii din Coreea, președintele Republicii Populare Democrate Coreene, a primit pe conducătorii delegațiilor străine prezente la.festivitate.Cu acest prilej, din partea tovarășului Nicolae Ceaușescu și a tovarășei Elena Ceaușescu. au fost transmise de către conducătorul delegației de partid și guvernamentale române. tovarășul Ion Dincă, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim viceprim-ministru al guvernului, calde felicitări, un cordial salut tovărășesc și cele mai bune urări.Mulțumind, tovarășul Kim Ir Sen a rugat să se transmită tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu un cald salut tovărășesc și cele mai bune urări de succes in activitate, multă sănătate și fericire.
SALVADOR

Propunerile F.M.L.N.SAN SALVADOR 8 (Agerpres). — Luind cuvîntul la postul de radio al Frontului Fara- bundo Marii pentru Eliberare Națională (F.M.L.N.) din Salvador, „Radio Venceremos". Joaquin Villalobos, membru al Direcțiunii Revoluționare Unificate a F.M.L.N.. a prezentat „programul politic” consacrat „restructurării puterii și a forțelor militare salvadoriene" transmite agenția France Presse. El a arătat că „pentru a se realiza pacea și democrația în Salvador" este nevoie de formarea unui nou guvern, de largă reprezentare democratică și populară, în care șă fie reprezentate și F.M.L.N.-F.D.R. „Cele patru condiții esențiale pentru participarea la guvern a F.M.L.N.- F.D.R. — a menționat Joaquin Villalobos — sînt stabilirea unei noi ordini economice și sociale în țară, prin care să coexiste sectorul particular și cel al cooperativelor muncitorești, garantarea libertății cuvîntului și a organizării, respectarea drepturilor cetățenești, inclusiv dreptul la a participa la alegeri cu adevărat libere, restructurarea armatei pe baza forțelor militare salvadoriene și a detașamentelor insurecționale actual."

Marea sărbătoare
poporului bulgar prieten

Tovarășului TODOR JIVKOV
Secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, 

Președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria

Tovarășului GRIȘA FILIPOV
Președintele Consiliului de Miniștri al Republicii Populare BulgariaDragi tovarăși,în numele Comitetului Central al Partidului Comunist Român, Consiliului de Stat și Guvernului Republicii Socialiste România, al poporului român și al nostru personal, vă adresăm dumneavoastră, Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, Consiliului de Stat și Consiliului de Miniștri ale Republicii Populare Bulgaria, precum și tuturor oamenilor muncii bulgari, cele mai cordiale felicitări și un salut tovărășesc fierbinte cu ocazia celei de-a 3.9-a aniversări a victoriei revoluției socialiste în Bulgaria.Eveniment de seamă in istoria poporului bulgar, actul revoluționar de la 9 septembrie 1944 a deschis calea înfăptuirii cu succes a unor profunde transformări social-economice, înnoitoare. Sub conducerea partidului lor comunist, oamenii muncii bulgari au obținut realizări de seamă in dezvoltarea industriei, agriculturii și culturii, în transpunerea in practică a hotăririlor Congresului al Xlî-lea al Partidului Comunist Bulgar, in edificarea societății socialiste dezvoltate în patria lor.

SOFIAîn anii construcției socialiste, prietenia, colaborarea și solidaritatea dintre partidele și țările noastre s-au dezvoltat neîntrerupt și s-au afirmat statornic ca un exemplu de raporturi între state socialiste vecine, între popoare libere și suverane, aducind o contribuție importantă lâ lupta peintru dezarmare, pace, reducerea tensiunii internaționale, stabilirea unor relații de încredere, respect al independenței naționale și colaborare Intre sutele lumii.Avem convingerea că, în spiritul hotăririlor pe care le-am adoptat in timpul fructuoaselor noastre întilniri devenite tradiționale, relațiile de prietenie strinsă și de colaborare multilaterală se vor intensifica și amplifica continuu, spre binele popoarelor noastre prietene, al cauzei generale a socialismului și păcii, al înțelegerii și cooperării in Balcani, Europa și în lumea întreagă.De ziua sărbătorii naționale, vă dorim dumneavoastră, întregului partid și popor bulgar, să obțineți succese tot mai mari in înflorirea și progresul Bulgariei socialiste, in creșterea nivelului de viață material și spiritual al poporului frate bulgar.
NICOLAE CEAUȘESCU

Secretar general al Partidului Comunist Român 
Președintele Republicii Socialiste România

CONSTANTIN DĂSCALESCU
Prim-ministru al Guvernului 

Republicii Socialiste RomâniaCu prilejul celei de-a 39-a aniversări a victoriei revoluției socialiste in Bulgaria, sărbătoarea națională a poporuluiAu mai trimis telegrame de felicitare organizațiilor și instituțiilor similare din Republica Populară Bulgaria, Consiliul Național al Frontului Democrației și Unității Socialiste, Con-

Cifre și fapte ale devenirii socialiste

bulgar. au adresat telegrame de felicitare omologilor lor, președintele Marii Adunări Naționale a Republicii Socialiste România, ministrul afacerilor externe și ministrul apărării naționale.
siliul Central al Uniunii Generale a Sindicatelor din România, Comitetul Central al Uniunii Tineretului Comunist, Consiliul Național al Femeilor, Consiliul Național al Societății

de Cruce Roșie, Comitetul foștilor luptători și veteranilor de război împotriva fascismului, alte organizații politice de masă și obștești și instituții centrale.
sarcinilor actualului plan cin
cinal (19S1—1985).

Marea sărbătoare a Bulga
riei prietene constituie pentru 
poporul român, pentru tine
retul țării noastre, un fericit 
prilej de a evoca legăturile de 
de prietenie, colaborare și so
lidaritate dintre cele două 
țări, partide și popoare, rela
ții care, valorificind tradițiile 
istorice, au cunoscut în anii 
socialismului o evoluție per
manent ascendentă. Factorul 
dinamizator al dezvoltării co
laborării rodnice româno-bul- 
gare îl constituie relațiile de 
prietenie și colaborare dintre 
Partidul Comunist Român și 
Partidul Comunist Bulgar, un 
rol determinant în acest- ca
dru- avîndu-l întîlnirile, deve
nită o practică obișnuită, cu
rentă. dintre tovarășii Nicolae 
Ceaușescu și Todor Jivkov, 
care, de fiecare dată, au des
chis noi și fertile perspective 
colaborării pe multiple pla
nuri dintre țările noastre. 
Tratatul de prietenie, colabo
rare șl asistență mutuală din 
1970, declarațiile comune 
semnate, înțelegerile și hotă- 
ririle adoptate la- nivelul, cel 
mai înalt au condus la mate
rializarea unor veritabile pro
grame de acțiune pe termen 
lung, în scopul punerii în va
loare, la cote superioare, a 
posibilităților oferite de eco
nomiile in plină dezvoltare 
ele 'țărilor noastre.: Simboluri

lui bulgar, ale tinerei sale generații. Fapte raportate permanent la cuvîntul de ordine ale celui de-al optulea cincinal — calitatea, sporirea calității reprezăntind principala condiție a creșterii competitivității produselor, lărgirii si adîncirii participării Bulgariei la diviziunea internațională a muncii. Problema creșterii neîncetate a calității produselor, a introducerii continue a realizărilor de vîrf ale progresului tehnico-ștlințific sînt preocupări prioritare in toate unitățile industriale. Fie că este vorba de marile combinate chimice de la Devnia și Svlș- tov, cele petrochimice de la Burgas, Iambol, Vrața și Vi- din. de șantierele navale de la Varna, de uzina de camioane de la Șumen, de întreprinderile dc produse electronice de la Sofia, Stara Zagora sau Plovdiv. în acest context trebuie subliniat că în privința unor sectoare industriale, astăzi aflate în plină dezvoltare, s-a pornit de la zero. De e- xemplu, industria electronică a parcurs întreaga cale de la apariția, în 1949, a primei fabrici, modeste, pentru curenți slabi și pină la realizarea modernului ordinator EC 1022. pe care se bazează principiile de automatizare a conducerii marilor întreprinderi cu flux continuu, a sistemelor de iri

vii, nepieritoare, ele acestui 
curs mereu ascendent sint 
marile obiective construite tn 
comun în ultimii ani. între
prinderea de mașini și utilaje 
grele, ridicată prin acțiuni 
comune pe malurile Dunării, 
la Giurgiu și Ruse, com
plexul hidrotehnic Turna Mă
gurele—Nicopole, precum si 
alte obiective in curs de rea
lizare dau un profund conți
nut bunelor raporturi rpmâ- 
no-bulgare.

Intre România și Bulgaria 
s-au statornicit și. se dezvoltă, 
de asemenea, raporturi de 
strinsă colaborare în viața in
ternațională, cele dguă țări 
conlucrind activ pentru în
făptuirea unui climat de 
destindere, securitate și coo
perare in. Balcani, în Europa 
și in întreaga lume, pentru 
triumful, politicii de pace, de
zarmare și înțelegere intre 
popoare.

Ci» prilejul marii sărbători 
naționale a poporului Bulga
riei socialiste, poporul ro
mân. tineretul țării noastre 
își reafirmă deplina încredere 
cii. _ relațiile de prietenie și 
strinsă colaborare româno- 
bulgare vor cunoaște o evo
luție ascendentă, contribuind 
la edificarea cu succes a so
cietății, șocia-lișfe jn ... țările 
noaețre, in ■ interesul reciproc, 
ăl cauzei socialismului, înțe
legerii și păcii în Balcani, in 
Europa șl in Igmea întreagă.
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gații și altele. Nu mai surprinde pe nimeni faptul câ iii prezent electronica și electrotehnică asigură 12 la sută din producția industrială a Bulgariei, fiind prevăzut ca a- ceastă contribuție să crească în viitor ca pondere și, in același timp, să se materializeze în folosirea mai accentuată în domenii cum sint prelucrarea metalelor, conducerea și controlul mașinilor agricole, perfecționarea tehnicii de comunicații, a proceselor tehnologice din sera, economisirea de materii prime și energie.La uzina „Electronica" din Sofia se vorbește in mod obișnuit de. „strategia electroni- Zării", ceea ce denotă implantarea. la scară tot mai largă, a tinerei ramuri in ansamblul economiei țării. Dealtfel, firescul și indeminarea cu care lucrează tînărul colectiv al a- cestei întreprinderi — a cărui vîrstă medie nu depășește 25 de ani — vorbesc de la sine despre faptul că electronica, deși o ramură nouă, reflectă cel mai concludent dinamismul industriei bulgare. Dinamism ce nu reprezintă altceva decît materializarea năzuințelor de afirmare a potențialului creator al unui popor care-și construiește cu pasiune și dăruire viitorul.
RODICA AVRAM
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